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Čtení pro volný čas z Blanenska, Boskovicka a okolí

NA OSLAVY DO LYSIC DORAZÍ
ABBA WORLD REVIVAL

IVO STEJSKAL FOTÍ
PŘÍRODU I SPORTOVNÍ HVĚZDY

ZPĚVAČKA 
MONIKA ABSOLONOVÁ

SE UŽ TĚŠÍ NA LÉTO
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NECHÁVÁ SVOJI STOPU
NA CELÉM SVĚTĚ

YOU DREAM WE RUN
SE PŘESOUVÁ DO RÁJEČKA



NOVINKA

VÝHODY ČLENSTVÍ
10 x green fee na 18 jamek ZDARMA

Po vyčerpání 10 her je možné doplatit do plného
hracího poplatku nebo úhrada každé další hry dle
ceníku.

Veškeré další výhody řádného členství

NOVÉ TYPY ČLENSTVÍ 
V GOLF & SKI RESORT KOŘENEC 2023

VÝHODY ČLENSTVÍ

ŘÁDNÉ ROČNÍ ČLENSTVÍ
NA PŮL PLYNU

ZA CENU 10.300 KČ

Registrace člena na federaci
ČGF
Úprava HCP

ROČNÍ ČLENSTVÍ
ZA REGISTRACI NA ČGF

ZA CENU 1.300 KČ

Zhubněte nejen do plavek, 
a to jednou pro vždy!

Díky laserové neinvazivní liposukci 
jsme schopni vaše tělo zbavit
- nechtěných tukových centimetrů, 
- viscerálního tuku,
- nevzhledných dolíčků na pokožce...

Konečně nebudete při hubnutí trpět, pouze relaxovat 
a užívat si oblečení, které jste roky neoblékly. 

deLux kosmetik - salón krásných žen, salón žen, které vám rozumí.
Konzultace ošetření zdarma, objednání na ošetření na telefonech

Eva 777 670 181 
Bára 724 393 331 

Další služby laserového estetického centra na www.delux-kosmetik.webnode.cz
objednání online na https://deluxkosmetik.snippet.myfox.cz



FILM

„Příběh se tentokrát odehrává na jaře,  
o Velikonocích. Kromě legrace a zámecké-
ho prostředí se mohou diváci těšit na svoje 
oblíbené herce a spoustu milostných eska-
pád. Na Kostce to bude vřít,“ odtajnil směr 
příběhu filmu Aristokratka ve varu režisér 
Jiří Vejdělek. 
Herci Tatiana Dyková, Hynek Čermák  
a Yvona Stolařová opět po čtyřech letech 
„oprášili“ rodinné vztahy jako Kostkovi, 
kteří se vrátili ze zahraničí do rodového 
sídla, zámku Kostka. Děj snímku Aristo-
kratka ve varu navazuje stejně jako kni-
ha spisovatele a kastelána Evžena Bočka 
na film Poslední aristokratka. Rodina se 
snaží udržet zámek v provozu, i když to se 
zámeckou hospodyní paní Tichou (Eliška 
Balzerová), kastelánem Josefem (Martin 
Pechlát) a údržbářem Krásou (Pavel Liška) 
není zrovna jednoduché.   
Původní zájem návštěvníků zámku o klet-
bu komtesy Marie už netáhne jako dřív, což 
Marii vůbec nevadí – alespoň má dostatek 
času na svého Maxe, šlechtice z vedlejší-

ho zámku Hvězda. Frank je ovšem v kon-
cích, není dost peněz ani na výplaty, ani 
na potřebné opravy. A právě v tu chvíli se 
objeví dcera právníka Bendy Denisa, která 
rozvíří poklidné vody rodového sídla…
Přestože děj tentokrát zamotá několik 
nově příchozích postav a diváky čeká jed-
no velké překvapení,  podle reakcí fanouš-
ků se ale stala jednou z nejoblíbenějších 
rolí Anežka Tichá. „Od premiéry v roce 2019 
mi díky paní Tiché nosí diváci a fandové 
Aristokratky často místo květin lahev oře-
chovky. Mám už dost slušné zásoby,“ svěři-
la se se smíchem představitelka zámecké 
hospodyně Eliška Balzerová.
Filmaři se opět vrátili na jihomoravský 
zámek Milotice, kde se natáčely zásadní 
části Poslední aristokratky a kde je také 
dlouholetým kastelánem autor knižní 
předlohy Evžen Boček. Součástí prohlí-
dek tamního zámku jsou od posledního 
natáčení i některé filmové rekvizity, nebo 
dokonce celá kuchyně paní Tiché, kte-
rá vznikla pro účely filmu. Po natáčení  

v Miloticích se tvůrci snímku přesunuli 
na zámky Lemberk a Rájec nad Svitavou.   

PAVEL ŠMERDA

Po úspěchu komedie Poslední aristokratka, kterou před čtyřmi lety vidělo v kinech přes půl milionu diváků, 
se tvůrci rozhodli natočit pokračování příběhu rodiny Kostkových z Kostky. Snímek, jehož předlohou je další  
z knih úspěšného spisovatele a kastelána Evžena Bočka, režíruje Jiří Vejdělek. V hlavních rolích se opět objeví  
Tatiana Dyková, Hynek Čermák nebo Eliška Balzerová. Premiéra je naplánovaná na začátek roku 2024. Část 
komedie se natáčela i na státním zámku Rájec nad Svitavou.

VE VARU. I NYNÍ NA ZÁMKU RÁJEC NAD SVITAVOU
ARISTOKRATKA

FOTO: Evolution Films

Aristokratka ve varu
Obsazení:

Frank: Hynek Čermák 

Vivien: Tatiana Dyková 

Marie: Yvona Stolařová 

Tichá: Eliška Balzerová 

Josef: Martin Pechlát 

Krása: Pavel Liška 

Max: Zdeněk Piškula 

Denisa: Simona Lewandowska 

Vostrá: Petra Nesvačilová 

Šváb: Tomáš Jeřábek
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NÁŠ ROZHOVOR

Patří mezi nejslavnější boskovické rodáky. Architekt Zdeněk Fránek je významnou osobností svého oboru. Jeho 
učitelská a publikační činnost je hodnocena na nejvyšším stupni, s jeho projekty se mohou setkávat lidé nejen u 
nás, ale i po celém světě.

Musím začít naším posledním rozhovorem 
z července 2017, kdy jste mi říkal, že byste 
chtěl z Boskovic udělat světoznámé měs-
to. Proč se to zatím nepodařilo?
…ono se to už ani nepodaří. Z mé zkušenos-
ti k tomu není ta patřičná síla, ta atmosféra 
zmizela, ten entuziasmus všech na radnici 
byl postupně zvenčí otravován, až byl zničen 
populismem, který, ač všezničující, získá-
vá na síle i ve vyšších patrech samosprávy.  
A když se navíc přiživí nějakým chorobně 
ambiciózním lídrem, pak je dokonáno. Moji/

Naši snahu přerušila Změna 22. A my teď 
můžeme se zájmem sledovat, jak ta změna 
bude probíhat. My jsme na tom pracovali 
přes deset let a byli jsme těsně před cílem. 
Naše mnohaletá práce, která budila zájem 
a pozornost zvenku, byla zničena. Tak teď 
uvidíme…

Cítíte z nenaplněné spolupráce nějakou 
pachuť, zášť? 
Necítím žádnou pachuť ani zášť. Věřím  
a doufám, že je to vše myšleno dobře. Však 

počkejme, jak bude ona změna realizována. 
Zatím město přišlo o jistou a dávno slíbe-
nou dotaci skoro sto milionů na knihovnu. 
Za 100 dní „lídrování“ je to spíš překvapivé  
a k zamyšlení voličů Změny 22. 

Ale asi Vám není jedno, jak budou Boskovi-
ce do budoucna vypadat?
Rozhodně mi to není jedno. Pamatuji si, jak 
byl v  60. letech bourán jeden dům na ná-
městí za druhým, pak celá Komenského, to 
byly zásahy té děsivé moci, co tehdy vládla. 

ARCHITEKT ZDENĚK FRÁNEK: 
NENÍ MI JEDNO, JAK BUDOU 
BOSKOVICE VYPADAT
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NÁŠ ROZHOVOR

A já za ty staré krásné domy jako dítě bre-
čel. Stavěly se ty odporné stavby totalitní 
moci. A po sametové revoluci to pokra-
čovalo v ulici 17. listopadu, tam navíc v té 
nejkýčovější podobě. Boskovice dostávaly 
hodně na frak. A já se tu prastarou podo-
bu, středověkou siluetu, pokusil vepsat do 
podoby nové boskovické knihovny, což beru 
jako velmi symbolické gesto.

I „bez Boskovic“ se určitě nenudíte. Na 
čem momentálně pracujete? 
Je toho hodně. Začneme stavět velký kos-
tel u Prahy, pracujeme na třech areálech na 
bydlení na Slovensku, chystáme laborato-
ře a parkovací dům pro univerzitu v Plzni, 
centrum města Přeštice, bytový komplex  
v Olomouci, realizujeme bytový dům U Mi-
losrdných v centru Prahy atd. Běží asi okolo 
třiceti projektů.

Vaše stavby nejsou jen v České republi-
ce. Kde všude se můžeme setkat s Vašimi 
projekty?

Realizace máme v Polsku, spoustu domů 
v Chorvatsku a na Slovensku, v Číně, za-
čínáme stavět v Kamerunu, projektujeme 
v Bruselu, v Indii, Kongu, na Kapverdskýh 
ostrovech, na Malorce, v Thajsku a v jiných 
koutech světa.

Realizoval jste i stavby v našem regionu. 
Které to jsou? 
Moc ne, snad jen dostavbu zámku ve Vel-
kých Opatovicích, tělocvičnu v Jaroměři-
cích, koupaliště ve Sloupě a pár drobností…

Asi je to těžké říct, ale který svůj projekt 
považujete za nejzdařilejší, nejzajímavější 
či nejoriginálnější?
Ano, to je těžké. A mění se to. Teď například 
vyjdou knihy, kde bude psáno o obrovské 
věži, kterou jsem zrealizoval v polském 
městě Swieradow Zdrój pro místní samo-
správu. Tak se tím tématem zabývám. Ta 
stavba je velmi expresivní a láká až tři sta 
tisíc návštěvníků ročně. Velmi se podařily  
i tři poslední vily v chorvatském Petrčane, 

z těch mám radost. A také mám teď inten-
zivní vztah ke stavbám, které připravuji. 
Kostely a dvě stavby školicích center v 
záchranných stanicích primátů v africkém 
Kongu. Takto se aspoň snažím pomáhat 
chránit přírodu.

Jak dalece do projektů zasahují ti, pro 
které jsou určeny, a do jaké míry máte vol-
nou ruku? 
Většinou moc ne. Důvěřují mi, jen si řeknou 
svoje představy, požadavky, vše pravidelně 
konzultujeme, a když je shoda, tak se dílo 
zdaří. Jestli se něco nezdaří, tak v tom té-
měř vždy mají prsty nějací architekti. Což je 
paradox, ale stává se to pravidlem.

Máte ve svém oboru ještě nějaký nesplně-
ný sen? 
Ve svém oboru moc ne, jsem realista a ži-
votní prostředí mne zajímá víc než archi-
tektura. Takže nezrealizovaný sen mne 
mrzí méně než bezuzdé ničení přírody.  

PAVEL ŠMERDA

Architekt a pedagog, bývalý děkan 
Fakulty umění a architektury – Tech-
nické univerzity v Liberci, momentál-
ně učí na Západočeské univerzitě  
v Plzni - Fakultě umění a designu La-
dislava Sutnara, kde založil ateliér En-
vironmentální design pro architektu-
ru. Narodil se roku 1961 v Boskovicích. 
Po studiích na Fakultě architektury 
VUT v Brně působil na ÚHA v Blan-
sku, v  roce 1989 založil firmu Fránek  
Architects. V současné době se 
věnuje projekční, publikační a peda-
gogické činnosti doma i v zahraničí.

Parkovací dům Dolní Břežany

Záchranná stanice primátů v rezervaci Parc National de  
Kahuzi-Biega,Demokratická republika Kongo

ZDENĚK FRÁNEK
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Patří mezi nejúspěšnější podnikatele v České republice. Majitel Agrostroje Pelhřimov, ale také společnosti ČAD 
Blansko nebo hotelu Skalní mlýn v Moravském krasu Lubomír Stoklásek se při našem rozhovoru rozpovídal nejen 
o aktuální situaci a svých firmách, ale prozradil toho mnohem více. Jeho holding v současné době realizuje obrat 
okolo 13 miliard korun a zaměstnává asi tři a půl tisíce lidí.

LUBOMÍR STOKLÁSEK:
SKALNÍ MLÝN CHCEME DÁL ROZVÍJET

ZAUJALO NÁS
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Pane Stoklásku, dovolte mi na úvod se ze-
ptat. Jak se máte a jak se daří Vašim fir-
mám?
I přes složitý vývoj světové ekonomiky se 
nám daří velmi dobře. Hlavně kvůli tomu, že 
se náš holding kromě hotelů v 99 procentech 
specializuje na export. Do celé Evropy, ale 
také USA nebo Asie.  

Covid, inflace, válka na Ukrajině, ve společ-
nosti je, jak říkal bývalý prezident Václav 
Havel, blbá nálada. Jste člověk, který je vel-
mi uznávaný, proto mě zajímá, co si o tom 
všem myslíte. Má to nějaký prapůvod?
Vývoj ve světě nějaký byl, je a bude, ale je 
otázkou, jak jsou státy a společnost jako ta-
ková schopny se s tím vyrovnat. Zásadní pro-
blém v České republice je ten, že nám nefun-
gují základní stavební prvky státu. Školství  

a rodina. Na vedení státu máme všichni ná-
zor, jaký máme, o tom je zbytečné se bavit. 
Pokud to všechno sečtu dohromady, tak si 
myslím, že z osmdesáti procent si svoje pro-
blémy vytváříme sami. 
 
Lidé si často stěžují, média nás zahlcují ne-
gativními zprávami, na druhou stranu se ur-
čitě shodneme na tom, že tak, jak se máme 
dnes, jsme se nikdy neměli.
Na to lepší se vždycky dobře vzpomíná. 
(úsměv). Ale mám obavy, že teď přijde obdo-
bí, kdy bude hůř, čeká nás složitá doba. Lidé 
se moc nehrnou do práce a ti, kdo v  České 
republice pracují, tak se znalostí a konku-
renceschopností bohužel nevyrovnají těm 
zahraničním. Tyto argumenty mohu podlo-
žit vlastními zkušenostmi z USA, Německa  
a Polska, kde máme svoje závody. Co se týká 

pracovního nasazení, Česká republika vy-
chází ve srovnání s výše zmíněnými zeměmi 
nejhůře. 

Proč tomu tak je?
V Agrostroji Pelhřimov máme systém vlastní-
ho vzdělávání, který realizujeme pod názvem 
Akademie Agrostroj. Kdybychom ho neměli, 
tak nemůžeme spolupracovat s partnery, 
kteří jsou ve svých oborech mezi nejlepšími 
na světě. Kvalitní vzdělávání by měly zajišťo-
vat státní školy, bohužel tomu tak není. Škol-
ství má jeden velký problém. Uvedu příklad. 
Absolvent, který prošel středním odborným 
učilištěm, střední průmyslovou školou a do-
končil vysokou školu v roce 1990, měl při-
bližně 30 let. Prošel si systémem duálního 
vzdělávání, který spojuje praxi ve firmě a od-
borné vzdělávání ve škole do jednoho. Když 



LUBOMÍR STOKLÁSEK

Svou profesní kariéru zahájil jako projektový inženýr a postupně 
získal bohaté pracovní a řídící zkušenosti v oblasti investic  
a výroby. Podnikat začal v roce 1992, momentálně vlastní pět firem. 
Jeho skupina Agrostroj zaměstnává okolo 3 500 lidí a v roce 2021 
měla obrat přes 11 miliard korun. 

ZAUJALO NÁS
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si k  tomu přičtu 33 let, má tento absolvent 
letos 63. Tito odborníci dnes odcházejí do 
důchodu a ve školách prakticky nemá kdo 
učit. Je to smutná realita, na kterou jsem 
upozorňoval už v roce 2015. 

Co s tím? Slyšel jsem, že v Pelhřimově plá-
nujete výstavbu vlastního učiliště?
Abychom zlepšili konkurenceschopnost  
a kvalitu našich zaměstnanců, rozhodli jsme 
se pro stavbu středního odborného učiliš-
tě, které vznikne přímo v areálu Agrostroje. 
Jsou to neplánované, ale nezbytné investice, 
bez kterých nemá šanci žádná ryze česká fir-
ma uspět na světovém trhu. Na učilišti bude-
me mít šest oborů, učit tam budou naši bý-
valí a stávající zaměstnanci a externí učitelé, 
kteří budou na jednotlivé předměty zváni. 
Spolupracovat budeme úzce s průmyslovkou 
v Pelhřimově a od pana hejtmana máme při-
slíbenou i spolupráci Kraje Vysočina. Nevy-
mýšlíme nic nového, každá významná firma 
ve světě má tento systém. I Slovensko. Ale 
Česká republika nemá nic.

Pojďme k  dalšímu tématu. Scházíme se 
v  čase, kdy Společnost pro Moravský kras 
(SMK) slaví 30 let existence. Jakých těch 30 
let bylo?
To, že jsem v  roce 2000 koupil SMK, jehož 
součástí byl a je i hotel Skalní mlýn, byla jed-
na velká náhoda, ale jsem za to dnes velmi 
rád. Díky dobré spolupráci se stávajícím ře-
ditelem panem Kozmanem jsme začali po-
stupně hotel rozvíjet. Máme za sebou 23 let 

společné historie, která se promítla do pozi-
tivních výsledků rozvoje hotelu. Za to období 
jsme kromě jiných přistavěli vedle hotelu i 
novou budovu s kvalitním informačním cen-
trem, rozšířili hotelovou kapacitu o 40 lůžek, 
na parkovišti jsme zrušili nevzhledné kiosky. 
Věřím, že lidé, kteří k nám přijedou, jsou spo-
kojení. 

Je současný stav ideální, nebo plánujete 
nějaké změny?
Služby chceme určitě dál rozvíjet. Je zpraco-
vaný investiční záměr na rekonstrukci staré-
ho hotelu Skalní mlýn, doplněný o příslušný 
hotelový servis pro rodiny s dětmi.

Troufám si tvrdit, že většina čtenářů My-
Face má společnost SMK spojenou pouze 
s  Moravský krasem, Skalním mlýnem. Ale 
to je omyl. Co pod tuto značku ještě patří?
Je to významná firma, která se skládá ze 

stavební skupiny, technologického areálu 
v Brně a hotelů Slavie v Pelhřimově, SPA re-
sortu Lednice a hotelu Lotrinský ve Velkých 
Pavlovicích, což je v tomto směru zatím naše 
poslední akvizice. Hotel Lotrinský byl uveden 
do provozu před čtyřmi lety. Jedná se o pa-
mátkově chráněný objekt tereziánské sýpky 
Františka Lotrinského. Hotel má k dispozici 
nádherné vinné sklepy a loni mu evropské 
sdružení architektů udělilo první cenu za re-
konstrukci objektu. Všechny náklady na tuto 
rekonstrukci si hradila firma sama, bez koru-
ny dotací ze státní pokladny. Naopak. Ještě 
jsme dostali pokutu 70 tisíc od Národního 
památkového ústavu (úsměv).

Rozsah Vašeho podnikání je velmi široký. 
V jakých dalších oblastech se angažujete?
Velmi dobře funguje firma ČAD Blansko, kde 
provozujeme autobusovou a nákladní dopra-
vu. V  Blansku jsme postavili nové nádraží  



„Každá dobrá firma stojí především na lidech a naši
zaměstnanci jsou toho důkazem.”

Lubomír Stoklásek, 
majitel & Generální ředitel Agrostroj Pelhřimov

ZAUJALO NÁS
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a věřím, že jsou s ním nejen občané Blanska 
spokojení. Autobusy se týkají regionu Blan-
ska a okolí, přibližně stovka kamionů zajišťu-
je dopravu i pro obchodní partnery Agrostro-
je Pelhřimov. Do holdingu rovněž patří statek 
Moravská Agra ve Velkých Pavlovicích, kde 
hospodaříme na 2300 hektarech s  moder-
ními technologiemi, a co je zajímavé, máme 
také dvacet hektarů vinic. 

Vlajkovou lodí Vašeho holdingu je bezespo-
ru firma Agrostroj Pelhřimov. 
Je tomu tak. Do Agrostroje Pelhřimov, jedné 
z nejstarších strojírenských firem v Evropě 
vyrábějících zemědělskou techniku, jsem zá-
sadně vstoupil v roce 1997. Pod mým vedením 
prošla společnost restrukturalizací, obrat se 
znásobil o stovky procent a firma se stala 
jedním z předních zaměstnavatelů v regionu 
Vysočina. Agrostroj Pelhřimov je nejvýznam-
nějším výrobcem zemědělské techniky v ČR 
a největším univerzálním kooperantem v 
Evropě. Výrobní program tvoří vlastní finální 
stroje, nástrojářská výroba a z více než 90 
procent dodávky strojů a montážních celků 
v rámci kooperací pro významné nadnárod-

ní společnosti, jako jsou Claas, John Deere, 
Krone, DAF, Scania, Volvo a další.

Vím, že zaměstnanci pro Vás hodně zname-
nají. Většina firem se potýká s jejich nedo-
statkem. Co děláte pro to, aby u Vás chtěli 
pracovat a pracovali u Vás rádi?
Zásadní krok, který jsme udělali ve prospěch 
lidí, byl v roce 2000. Když jsem šel tehdy po 
firmě a viděl jsem zaměstnance ve špina-
vých mundúrech, průměrný věk byl padesát 
let, tak jsem si řekl, že je něco špatně. V tom 
okamžiku mě napadla geniální myšlenka. 
Svolal jsem ředitele třiceti základních škol 
a začali jsme společně organizovat dny ote-
vřených dveří a individuální návštěvy našeho 
podniku. Každý rok je takových 650. Aby se 
děti, jejich rodiče i další lidé podívali, kde 
mohou pracovat, co mohou dělat a v jakém 
prostředí. To byla dobrá cesta. 
V současné době 42 procent lidí ve výrobě 
má maturitu a průměrný věk je 36 let. Máme 
vlastní systém vzdělávání, vlastní univerzi-
tu. Pokud někdo projde naší školou, získává 
certifikát Agrostroje, nemůže být v EU neza-
městnaný. Hodně jsme v tomto směru inves-

tovali, ale byly to investice správným smě-
rem. V současné době máme téměř nulovou 
fluktuaci. Pokud nepočítám odchody do dů-
chodu, nebo stěhování. Okres Pelhřimov má 
nejnižší nezaměstnanost v České republice, 
na konci roku to bylo 1,86 procenta, u mužů je 
ještě nižší. Lidé v regionu mají nejvyšší úspo-
ry na hlavu. Tohoto výsledku jsme docílili po 
dvaceti letech systémové práce ve vzdělává-
ní, ve spolupráci se čtyřmi průmyslovkami, 
třemi učilišti a dvěma vysokými školami. 

A svým lidem nabízíte i další bonusy, které 
nejsou, troufnu si říct, v jiných firmách pří-
liš běžné.
Asi narážíte na bydlení. V lokalitě Polní Dvůr 
jsme pro naše zaměstnance postavili unikát-
ní komplex, kde mají k dispozici 96 luxusních 
bytů s balkóny a garážovým stáním. Docház-
ková vzdálenost do firmy je 15 minut. To jde 
(úsměv).

Vím, že jste od dětství neměl na růžích 
ustláno, úspěch jste si musel tvrdě odpra-
covat. Zažil jste za svůj život i v podnikání 
spoustu situací, krizí. Máte nějaký recept 
na úspěch? 
Spoustě lidí „umetli cestičku“ jejich rodiče. 
Já jsem to měl jinak. Základ pro všechno, co 
v životě mám a dělám, jsem dostal v rodině. 
Výchovou, tím, jak jsme spolu komunikovali, 
jaké mezi námi panovaly vztahy. Je to urči-
tě dáno i geneticky. Pokud chce být člověk 
úspěšný, musí do toho dát celé své JÁ.

Jste velmi zaměstnaný člověk. Jak a při 
čem odpočíváte, kde nabíjíte novou energii, 
co máte rád?
Trávím čas mezi kamarády. U vody, v lese, na 
moři. To jsou lokality, které potřebuji na re-
generaci a k tomu, abych mohl potom v práci 
plnit požadované úkoly. Jsem jachtař, potá-
pěč, miluju přírodu a dobré víno. 

Co pro vás znamená radost a štěstí?
Být mezi lidmi. Pokud nemusím být na jed-
nání nebo v zahraničí, trávím čas ve výrobě, 
komunikuji se zaměstnanci. Na nich je vidět, 
že jsou spokojení. Alespoň to tak vnímám. 
Vždycky jsem chtěl, aby byli loajální vůči fir-
mě a byli hrdými Agrostrojáky. Věřím, že to 
tak je, a to mě naplňuje.

Vaše přání do budoucna?
Přeji všem svým firmám hodně úspěchů, ať 
vzkvétají alespoň jako doposud. A sobě tro-
chu více volného času, a abych nezapomínal 
na svoje zdraví.  PAVEL ŠMERDA



SPORT

HVĚZDNÁ CZECH TOUR ZAVÍTÁ 
NA SILNICE NAŠEHO REGIONU

1. etapa, 27. července: 
Prostějov – Uničov 
(164,7 km)

2. etapa, 28. července: 
Olomouc – Pustevny 
(163,5 km)

3. etapa, 29. července: 
Moravská Třebová – Červenohorské sedlo 
(158,9 km)

4. etapa, 30. července: 
Šumperk – Šternberk 
(178,7 km)

PROGRAM CZECH TOUR 2023

Do našeho regionu je naplánovaná hned 
první etapa závodu, která vede z Prostějova 
do Uničova. Cyklisté přijedou v odpoledních 
hodinách do Vysočan, odtud budou pokra-
čovat do Šošůvky, Sloupu, Němčic, Ludíkova  
a z Boskovic směrem na Šebetov. 
Etapa na zahřátí, která není příliš dlouhá, 
ale přes dva tisíce výškových metrů bude 
prověrkou pro všechny nohy v pelotonu. Je 
velmi pravděpodobné, že hlavní pole zůsta-
ne pohromadě a bude se spurtovat. Půjde 

Světová cyklistika bude po roce opět k vidění živě i na silnicích Blanenska a Boskovicka. Na konci července, 
konkrétně od 27. do 30. 7., se uskuteční další ročník Czech Tour. Účast na největším domácím etapovém 
závodě potvrdil tým Jumbo-Visma, jehož dres obléká úřadující šampion Tour de France Jonas Vingegaard, 
nebo stáj BORA - hansgrohe, na jejíž soupisce je i Sam Bennett, pyšnící se například pěti vítěznými etapami 
na španělské Vueltě. 

pravděpodobně o jedinou šanci pro sprinte-
ry, protože další etapy už žádný tak snadný 
dojezd nenabídnou. Bližší informace nejen 
o této etapě a časech průjezdu jednotlivý-
mi obcemi najdete na www.czechtour.com.
Během čtyř etap Czech Tour ujedou cyklisté 
celkem 665,8 kilometru a pokoří 11 190 výško-
vých metrů. 
Stejně jako loni by na startu závodu neměl 
v  dresu nejlepší české stáje Elkov-Kasper 
chybět ani rodák z Drnovic Dominik Neuman. 

„Startoval jsem na posledních čtyřech roč-
nících závodu, takže pokud si udržím výkon-
nost, neměl bych chybět ani letos,“ potvrdil 
informaci Dominik. Sám přiznal, že závod 
je pro něj speciální. „Zvláště první etapa, 
která vede po silnicích blízko Drnovic, kde 
trénuji. Očekávám tedy, že mě k trati přijde 
povzbudit nejen rodina, ale i spousta přátel. 
Je to nejprestižnější závod v České republi-
ce, sejde se tam vždy velká konkurence, tak 
se budu snažit připravit co nejlépe,“ doplnil.  

PAVEL ŠMERDA

FOTO: JSPHOTO.CZ



ZDRAVÍ

MONIKA DOBEŠOVÁ:
MOTTO PRO ÚSPĚŠNOU TÝMOVOU PRÁCI?
SLUŠNOST, OHLEDUPLNOST, RESPEKT A VZÁJEMNÁ ÚCTA

FOTO: Pavel Kupka



Paní Dobešová, jaká byla Vaše cesta do bo-
skovické nemocnice?
Moje rozhodování bylo poměrně jednodu-
ché. Od dětství jsem měla vzor v  mojí tetě, 
která pracovala v  boskovické nemocnici 
na ortopedickém oddělení. Měla svou práci 
velmi ráda, já jsem za ní často chodila a po 
očku sledovala úskalí i radosti této profese. 
Rozhodnutí stát se zdravotní sestrou proto 
nebylo pro moji rodinu žádným velkým pře-
kvapením. Nejdříve jsem chtěla studovat 
obor dětská sestra, ale ten nakonec tehdy 
neotevřeli, tak jsem musela na obor vše-
obecný. Dnes jsem za to velmi ráda.
Po absolvování studia jsem nastoupila na 
oddělení ARO do boskovické nemocnice 
na přímluvu mojí babičky, která byla sekre-
tářkou tehdejšího pana ředitele. Dostat se 
hned po škole na tohle oddělení bylo v  té 
době velmi těžké. K  mé velké radosti se to 
podařilo a mně tato tříletá zkušenost po-
mohla poznat adrenalin intenzivní péče a sá-
lového prostředí z pohledu anesteziologické 
sestry. Naučila jsem se rychle a pohotově re-
agovat v akutních situacích a pečovat o pa-
cienty v těžkém stavu. Dále jsem při zaměst-
nání jezdila s  rychlou záchrannou službou  
a pomáhala zachraňovat pacienty i v domá-
cím prostředí. Dnes se mi zdá téměř nemož-
né skloubit tolik činností najednou, ale když 
je člověk mladý a motivovaný, všechno jde 
tak nějak lehčeji. I když mne práce na tomto 
oddělení velmi bavila, táhlo mě to stále na 
sál. V roce 1994 se uvolnilo místo na ope-
račních sálech a já se přesunula do svého 
vysněného „sterilního prostředí“. Byla jsem 
tam tehdy takový mladý benjamínek a díky 
mým skvělým starším kolegyním, které mne 
s  trpělivostí zaškolovaly a připravovaly na 
všechny nástrahy tohoto povolání, jsem této 
profesi zůstala věrná doposud.

Prostředí v roce 1994 a nyní, to musí být ur-
čitě srovnání jako den a noc.
Od té doby se toho změnilo opravdu hodně. 
Zvýšil se počet operačních sálů, pracovníků 
a také operačních výkonů. Z  původních tří 
sálů je nyní v provozu pět. Příprava nástrojů a 
ostatního sterilního materiálu probíhala dří-
ve přímo na operačních sálech. K výkonům 
se používaly bavlněné roušky a pláště, které 
se praly v naší nemocniční prádelně, skláda-
ly se do sterilizačních bubnů a sterilizovaly. 
Rukavice se praly, sušily a opakovaně sterili-
zovaly. Připravoval se tak i veškerý obvazový 
sterilní materiál.
Dnes jsme se posunuli zcela jinam. Byla 
vytvořena nová legislativní a hygienická 
opatření, která musíme v  rámci nastavení 
kvalitní a bezpečné péče naplňovat. Důleži-
tým mezníkem pro naši práci bylo zavedení 
jednorázového rouškování a jednorázových 
zdravotnických prostředků, které značně 
ponížily procenta infekčních komplikací u 
operačních výkonů. V  roce 2002 vzniklo 

ZDRAVÍ

Sestry na operačních sálech mají práci zcela odlišnou od svých kolegyň, které jsou zaměstnány na lůžkových 
odděleních. Žijí v naprosto jiném světě, který si jen málokdo z laické veřejnosti dokáže představit. Perioperační péče 
o pacienty, praktický chod oddělení, plánování služeb, asistence u operačních výkonů, to je jen zlomek práce, kterou 
zastávají. Jak se kloubí organizační a vysoce odborná práce, jak sestry zvládají stres na sále i mimo něj, co je nejvíc trápí  
a z čeho mají radost? Do života vrchní sestry, která je zároveň i staniční sestrou, nás nechala nahlédnout Mgr. 
Monika Dobešová, MBA, vrchní sestra Centrálních operačních sálů a Centrální sterilizace z boskovické nemocnice.

nové centralizované oddělení, zprovozně-
ním nových operačních sálů zahájilo činnost 
i nové oddělení Centrální sterilizace. Dnes 
jsou na oddělení Centrálních operačních 
sálů zastoupeny obory chirurgie, ortopedie, 
urologie a gynekologie.

Prozraďte, co Vás při práci nejvíce naplňu-
je. Máte zásady, kterými se řídíte?
Práce perioperační sestry vyžaduje určité 
povahové vlastnosti člověka, určitě ji ne-
zvládne každý. Je třeba být rychlá, pohoto-
vá, pečlivá, odolná vůči stresovým situacím, 
ale důležitou vlastností je i vnímavost, umění 
naslouchat a být tzv. o krok napřed, ideálně 
před operatérem (smích).  Důležitá je také 
technická zdatnost pro neustále se vyvíjející 
nástrojové a přístrojové vybavení, nové ope-
rační technologie a softwarové systémy, se 
kterými je třeba umět zacházet. Spektrum 
činností, které perioperační sestra zastává, 
je velmi široké a určitě tak nehrozí stereo-
typ nebo nuda. Tato zodpovědná práce však 
přirozeně klade nároky i na odborné znalos-
ti anatomie, postupy operačních výkonů, 
operační nástroje, přístrojovou techniku, 
implantabilní prostředky, šicí materiály, dez-
infekční přípravky, zdravotnické prostředky 
a další. Jedním z  hlavních našich úkolů je 
být oporou pro operatéra. Musíme znát jeho 
zvyklosti, postupy, speciální nástroje, a po-
kud je při operačním výkonu cokoliv zvlášt-
ního potřeba, vždy víme, kam sáhnout a jak 
psychologicky uklidnit celý operační tým. 
Nejdůležitější ze všeho ale je mít tuhle práci 
opravdu rád, všechno ostatní už přijde po-
stupně s praxí a získanými zkušenostmi. 
Já pracuji ve funkci vrchní sestry na obou 
odděleních již 15 let a musím přiznat, že 
požadavky na tuto profesi jsou rok od roku 
náročnější. Mám zodpovědnost za pracov-
níky oddělení Centrálních operačních sálů 
a Centrální sterilizace. Ráda bych uvedla, 
že jsou to lidé na svých místech, ochotní, 
erudovaní, se smyslem pro empatii, zodpo-
vědnost, se zájmem o další vzdělávání. Je 
to výborný tým skládající se ze vzdělaných 
sester, sanitářek a sanitářů, se kterými mne 
baví spolupracovat nejen na odborné úrovni, 
ale i ve volném čase podnikat spoustu akti-
vit, které náš kolektiv dále stmelují.  Výsled-
kem, na který jsem hrdá, je stabilní tým lidí, 
na který se mohu plně spolehnout. A jestli 
se ptáte na moje zásady, kterými se řídím?  
Mým mottem pro úspěšnou týmovou práci je 
především slušnost, ohleduplnost, respekt  
a vzájemná úcta. Snažím se touto myšlenkou 
řídit i v osobním životě a myslím, že je to dob-
rá cesta.

Určitě jste za svoji praxi zažila bezpočet 
nejrůznějších příběhů. Smutných i radost-
ných. Dá se vypíchnout nějaký, na který 
stále vzpomínáte? Píší Vám lidé občas po-
děkování, něco hezkého?

Za dobu mé praxe jsem zažila mnoho příbě-
hů radostných, bohužel někdy i těch méně 
radostných. K nám na pracoviště se podě-
kování od pacientů dostane velmi málo, pa-
cienti u nás často operační zákrok „prospí“  
a teprve až na pooperačním oddělení vnímají 
tu klasickou ošetřovatelskou péči. Často se 
o pacienty po výkonu dále zajímáme, jak se 
jim daří po složité operaci, operačním po-
rodu či endoskopickém výkonu, jejich další 
osud nám rozhodně není lhostejný. Pokud si 
na nás přece jen vděční pacienti vzpomenou 
a zaklepou na dveře sálu s poděkováním, je 
to pro nás ta nejkrásnější odměna.

Co Vás baví, při čem si nejlépe odpočinete?
Mnoho pravdivého je ve rčení „ve zdravém 
těle, zdravý duch“. A tak se snažím udržovat 
oboje (smích). Ducha si udržuji prací, stu-
diem, čtením a komunikací s okolím. Tělo 
sportem ve všech jeho podobách. Ač volné-
ho času příliš nemám, tak mám velice ráda 
cestování, poznávání odlišných kultur, příro-
dy, gastronomie. Zejména s potěšením na-
vštěvuji frankofonní země, kde si mohu pro-
cvičit svoji oblíbenou francouzštinu. V zimě 
se ráda projedu na běžkách i sjezdovkách  
a v létě vyrážím s batůžkem do hor za turisti-
kou. S oblibou se také projedu na kole nebo 
zahraji golf na Kořenci. Odpočinek mi přináší 
i chvíle strávené s  přáteli, třeba při večer-
ním grilování na terase, nebo při procházce 
do přírody s naším pejskem. Mám ráda hory, 
moře a vůbec všechna místa, kde je mi pro-
stě dobře.

Vaše přání do budoucna?
Na sále nemáme dlouhodobý přímý kontakt 
s  pacientem, tak jak je tomu na lůžkových 
odděleních. Práce je zde nestereotypní. Ka-
ždá operace je svým způsobem jedinečná  
a v  případě rozsáhlého výkonu nebo kom-
plikací během zákroku jsme vystaveni velké 
psychické a často i fyzické zátěži. Ne každý 
je na to připraven a ochoten to zvládnout. 
V  oboru pracuji dlouho a musím přiznat, že 
mám tuhle práci pořád ráda, je to krásná 
práce a neměnila bych. Pocit dobře odve-
dené práce, zajímavé práce a výborný kolek-
tiv je to, proč zůstávám věrná svojí profesi  
<a ráda bych ji jednou v  nastavené kvalitě 
předala svojí nástupkyni. Skutečnou hodno-
tu zdraví většinou poznáme, až když nastane 
nějaký zdravotní problém. Dnešní zrychlená 
doba těmto zdravotním problémům přímo 
nahrává a moc si nevybírá. Postihuje i naše 
rodiny, kamarády, známé. Ráda bych proto 
popřála všem čtenářům pevné zdraví, a po-
kud přece jen navštívíte naše operační sály, 
přála bych si, abyste odcházeli domů uzdra-
vení a s  pocitem spokojenosti. Závěrem mi 
dovolte ještě poděkovat mému manželovi 
a rodině za nekonečnou pomoc a podporu, 
bez které bych tuto práci mohla jen stěží vy-
konávat. PAVEL ŠMERDA
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ZAUJALO NÁS

FOTOGRAF IVO STEJSKAL:
ČEKÁM VELMI VÝJIMEČNÝ SNÍMEK
Bývalý profesionální pilot, dnes místostarosta Blanska, ale také skvělý fotograf. To je Ivo Stejskal z Blanska. 
Jeho parketou jsou sportovní a reportážní fotografie, příroda a snímky z cest.

Pane Stejskale, dovolte, abych se na úvod 
zeptal. Jak se z profesionálního pilota sta-
ne, dovolím si říct, profesionální fotograf?
Začal jsem s  fotografováním již v  dětství  
a s přestávkami se tomu věnuji dodnes. Sna-
žím se posouvat obsahově dál. Nemá to tedy 
vliv na povolání, které vykonávám. V součas-
né době se výrazněji objevuje ve fotografii 
obsah ve spojitosti s hlavním zaměstnáním.

Máte poměrně široký rozsah, že?
Ano, rozsah mám širší, ale vzájemně se do-
plňuje. Je to sportovní a reportážní fotogra-
fie, fotografie přírody a snímky z cest. Třeba 

u sportovní fotografií jsem dříve převážně 
zachycoval daného sportovce, potom spor-
tovce v  mimořádné akci a dalším stupněm 
je sportovec v akci, a navíc v zajímavém pro-
středí. 

Co se týká sportu, viděl jsem hlavně fotky 
z volejbalu, lyžování. Koho a co všechno 
fotíte?
Fotím zčásti sporty, které jsem aktivně dě-
lal, tedy volejbal, cyklistiku, plavání, alpské 
lyžování. Mezi další patří biatlon, snowboar-
ding, basketbal, házená, florbal, baseball, 
motorsport, tenis, golf, fotbal, krasobruslení 

a letecké sporty. Úroveň těchto soutěží je 
vysoká, od extraligy přes evropské a světové 
poháry, mistrovství Evropy, mistrovství svě-
ta. Pokud mne osloví pořadatel či sportovci, 
fotím v případě volného času i nižší soutěže. 
Na olympiádě jsem nebyl.

Předpokládám, že nefotíte pro sebe, ale 
svoje snímky nabízíte dál. Komu a kde všu-
de se Vaše fotky už objevily?
Dodávám do agentur ČTK/AP/Profimedia 
a pro přímé zákazníky. Fotím například vo-
lejbalovou extraligu žen VK Královo Pole, 
volejbal pro Český volejbalový svaz, CEV – 

Ivo Stejskal, bývalá reprezentantka Eva Kurfürstová a současná reprezentantka Martina Dubovská
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evropský volejbal, FIVB – světový volejbal. 
Fotil jsem také pro českou a slovenskou re-
prezentaci Mistrovství světa v plavání v Jižní 
Koreji, dálkové plavání pro LEN – evropské 
vodní sporty, florbalovou sezonu pro brněn-
ské Gullivery atd. Fotky se objevují po celém 
světě, nejvíce však v České republice.

Určitě je to i bezpočet zajímavých setkání. 
Ke komu ze slavných, známých sportovců 
jste se díky focení dostal?
Velkou výhodou je, že se dostanete v  rám-
ci akreditace na řadu neveřejných míst. Na 
významných světových akcích jsou orga-
nizována i společná setkání se sportovci. 
Kdybych jmenoval slavné sportovce, které 
jsem potkal, seznam by byl velmi dlouhý. 
Z našich například Ester Ledeckou. Jako je-
diný z ČR jsem ji fotil na MS v akrobatickém 
lyžování a snowboardingu v  Lachtalu, kde 
získala první titul v dospělé kategorii v para-
lelním slalomu. Na ME v plážovém volejbalu 
ve švýcarském Bielu jsem fotil první zápas, 
ve kterém nastoupily proti sobě po drama-
tickém rozchodu dřívější spoluhráčky Maki a 
Kiki. V rámci společné večeře jsem se setkal 
s  vynikajícím bývalým sjezdařem Franzem 
Klammerem, kterého jsem obdivoval v dět-
ství. Má dvě vítězství na olympiádě a 4× vy-
hrál Hahnenkamm v Kitzbühelu. Zajímavé 
také bylo zaznamenat sportovce na význam-
ných akcích v rozdílných sportech. Například 
opět Ester Ledeckou při světových pohá-

rech ve snowboardingu a alpském lyžování, 
Martina Šonku na Redbull Air race a SP v jet-
surfingu či Rakušanku Julii Dujmovič na SP 
ve snowboardingu a SP v kite-surfingu.

Druhá Vaše velmi oblíbená oblast je příro-
da. Co Vás na ní nejvíce baví, fascinuje?
Moje začátky byly převážně cestovatelská 
a dokumentační fotografie. Posledních asi 
deset let se orientuji na biotu, převážně na 
ptáky. Je to hodně o okamžiku a rychlosti. 
Pochopitelně, že také fotografická technika 
musí být na vysoké úrovni, je totožná s tou, 
kterou mám na sportovní fotografii.
Pokud si dobře vzpomínám, první snímek 
ptáka ve volné přírodě jsem udělal asi v  15 
letech na rybníku Floriánek mezi Jedovni-
cemi a Rudicí /dnes již neexistuje/. Měl jsem 
jen 50mm objektiv, snímek nebyl kvalitní, ale 
měl jsem z toho radost.

Máte nějaký snímek, kdy jste si řekl wau, to 
se povede jednou za život?
Mám hodně kvalitních snímků, které nepub-
likuji, mám je zatím uschované. I když jsem 
s nimi spokojený, vždy si najdu něco, co by 
mohlo být ještě výjimečnější, takže mě to 
posouvá dál. Zároveň sleduji kolegy z celého 
světa a jejich výsledky.

Fotografování je umění, vyžaduje spoustu 
dovedností, ale i dobrou techniku. S čím 
jste začínal a s čím fotíte dnes?

Svůj první fotoaparát jsem si koupil v devíti 
letech před cestou s  rodiči do Řecka. Byl 
to ETJUD za 70 Kč. Potom to byla SMENA 
na kinofilm, PRAKTICA PLC3 a BC1, poté již 
CANON v mnoha verzích, nejdříve kinofilmo-
vé, pak digitální, mezitím několik kapesních 
kompaktů. Když asi před třemi roky přišlo 
období již velmi kvalitních bezzrcadlovek, 
CANON v tomto zaspal, tak jsem kompletně 
přešel na SONY.

Bezesporu to není určitě žádná levná zále-
žitost?
To v  žádném případě není, zvláště u spor-
tovní fotografie musíte pokrývat všechny 
ohniskové vzdálenosti, fotíte venku i uvnitř, 
potřebujete světelné objektivy, rychlé sní-
mání a ostření.

S focením souvisí i cestování. Kam všude 
jste se díky tomu dostal?
V rámci sportovní fotografie různě po Evro-
pě, ale nejdál jsem byl v Jižní Koreji. Při sou-
kromém cestování, které mám vždy spojené 
s focením, to byly například Nepál, Indonésie 
nebo Kuba.

Máte nějaký sen, který byste si rád splnil?
Určitě, asi jako každý fotograf čekám velmi 
výjimečný snímek. Namyšleno toho mám 
dost, tak uvidíme, zda to čas dovolí a budou 
příznivé podmínky pro realizaci mých vizí. 

PAVEL ŠMERDA
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Paní senátorko, od voleb do Senátu uply-
nulo už šest měsíců a Vy jste započala 
druhé funkční období. Na čem aktuálně 
pracujete a podařilo se už za tu dobu něco 
dokončit? 
Věnuji se stále svým volebním tématům, 
ale řeším i problémy, se kterými jsem oslo-
vována v  obvodu. Letos jsem už například 
uspořádala kulatý stůl k problematice pro-
pan-butanových lahví a kulatý stůl k petici 
Za zachování veřejných poštovních služeb. 
Problematiku mobilního signálu se mi daří 
postupně také řešit. Stejně i televizní sig-
nál. Těch aktivit je daleko víc. Dokonce se 
mi podařilo zrealizovat i dvě kulturní akce 
v  Senátu. Slavnostní setkání laureátů lite-
rární soutěže Františka Halase a vernisáž 
výstavy Modré z  nebe. Výstava byla věno-
vána přírodním krásám a kulturním památ-
kám senátního obvodu Blansko. Ty vyfoto-
grafoval Pavel Lazárek, duchovní farnosti 
Adamov, společně s Petrem Buchtou. 

Na Kořenci aktuálně staví nový vysílač pro 
lepší mobilní signál. Vím, že se tomuto té-
matu věnujete. Angažovala jste se přímo 
na tomto projektu a chystá se něco po-

POLITIKA

Problematika propan-butanových lahví, mobilní signál, pošty, ale například i úspěšná výstava v Senátu věnovaná 
přírodě Blanenska. To všechno už má za sebou senátorka Jaromíra Vítková ve svém druhém funkčním období. Vy-
konává ho od října 2022 po úspěšných volbách. Jaké problémy aktuálně trápí Blanensko a Boskovicko a s čím vším 
se na ni lidé obrací, si přečtěte v následujícím rozhovoru. 

SENÁTORKA JAROMÍRA VÍTKOVÁ POMÁHÁ 
LIDEM, OBCÍM, ORGANIZACÍM I FIRMÁM

dobného i v dalších obcích na Blanensku?
V některých obcích se podařilo zajistit pří-
jem mobilního signálu výstavbou stožáru, 
což je příklad obcí Deštná nebo Kořenec. 
Na Kořenci jsem byla v kontaktu s bývalým 
panem starostou Zemánkem, kde jsme ně-
které věci konzultovali a snažila jsem se jim 
pomoci. V  obci Deštná se již podařilo po-
stavit a zprovoznit vysílač v roce 2022, kte-
rý pokrývá nejen Deštnou, ale také Horní 
Smržov a Roubaninu. Další řešení se rýsuje 
například v Újezdu u Černé Hory. Pro obce 
jsou náklady na realizaci výstavby nových 
vysílačů velmi vysoké. Komunikovala jsem 
proto s  Ministerstvem průmyslu a obcho-
du, s Českým telekomunikačním úřadem a 
se zástupci poskytovatelů mobilního sig-
nálu a výsledkem bylo vyhlášení dotační vý-
zvy s příspěvkem 300 milionů korun. Kroky 
jsou to postupné, ale daří se. 

Velké téma silnice I/73. Jaké jsou aktuální 
novinky v její přípravě? 
K  úseku D1-Bořitov se uskutečnila v  pro-
sinci 2022 setkání se zástupci obcí a měst, 
kteří byli seznámeni s koncepcí technické-
ho řešení silnic I/73 a I/43. V současnosti 

ŘSD uzavírá navazující projednání dílčích 
témat se zástupci jednotlivých obcí s před-
pokladem dokončení technického návrhu 
ve  druhém kvartálu 2023. Následně bude 
provedeno hodnocení stavby z pohledu pl-
nění hygienických limitů a ekonomické vý-
hodnosti. Co se týče harmonogramu, úsek 
D1-Bořitov je v  plánu realizovat od roku 
2030, úsek Bořitov-Svitávka 2026-2029, 
úsek Svitávka – Staré Město v  roce 2028. 
V  letošním roce se také bude zahajovat 
stavba okružní křižovatky pod společností 
Alps. 

Jako o velkém tématu se mluví i o před-
školním vzdělávání 
Letos v  dubnu jsem v Senátu uspořádala 
kulatý stůl na téma „Předškolní vzdělávání  
a péče“ za účasti odborníků, kde jsme se 
věnovali plynulému přechodu z  předškol-
ního do základního vzdělávání, financo-
vání této oblasti, dětským skupinám, ale 
také zralosti dítěte pro vstup do před-
školního vzdělávání. V  minulosti se mi 
po dlouhém vyjednávání podařilo prosa-
dit zřízení Mezirezortní pracovní skupiny 
pro předškolní vzdělávání a péči. Nyní se 
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pravidelně schází a řeší aktuální téma-
ta, za což jsem velmi ráda. Nyní jsou také 
hlavním tématem různé potřeby rodin, 
některé upřednostňují návrat do zaměst-
nání. Zde potom plní důležitou úlohu dět-
ské skupiny. Stanovovat ale nějaké cíle  
a počty, které bychom měli naplňovat ve 
smyslu počtu dětí mladších tří let navště-
vujících předškolní zařízení, se nejeví jako 
optimální. Důležité je mít nastavený sys-
tém s  různými možnostmi, aby si rodiče 
mohli vybrat, zda budou s  dítětem doma, 
jak dlouho, nebo budou slaďovat pracovní 
a rodinný život dříve.  

V  úterý 4. dubna 2023 jste se zúčastnila 
kulatého stolu k petici Za zachování veřej-
ných poštovních služeb. Na Blanensku má 
být zrušená pobočka pošty na ulici Dvor-
ská v Blansku a v adamovské Ptačině. Co 
na to říkáte a budete o tom mluvit napří-
klad s představiteli měst? 
V  Senátu se projednává petice Za za-
chování veřejných poštovních služeb, 
kterou mám na starosti. Se starosty 
města Blanska a Adamov jsem komuni-
kovala rušení poboček. Shodli jsme se, 
že se ze strany Ministerstva vnitra ČR 
vedla velmi špatná komunikace. Do-
konce se hovořilo o návrzích od stolu  
a bez ohledu na občany, zaměstnance i sa-
mosprávy. Situaci České pošty vnímáme 
jako neudržitelnou, ale způsob nacházení 
řešení chaotický a nesystémový.

Jaká máte další témata, která trápí region 
a ve kterých se angažujete?
Nyní připravuji podklady na jednání Pod-
výboru pro zemědělství, které se týkají 
zpracování surového dřeva. Komunikuji 
s náměstkem Ministra zdravotnictví ohled-
ně nedostatku praktických lékařů v  regio-
nu. V lednu jsem jednala se zástupci MPSV 
ohledně rodinné politiky a problematiky 
ohrožených dětí. Jsem v  kontaktu s  Mini-
sterstvem kultury ohledně přípravy Nove-
ly zákona o památkové péči. Připravuje se 
také novela Lesního zákona, o kterou se 
zajímám. Řeším individuální problematiky 
jednotlivých obcí, které se na mě obracejí. 
Týká se to například dopravy, využití star-
ších objektů, životního prostředí, kultury, 
školství a dalších témat. Obracejí se na mě 
i firmy a jednotlivci. 

Co Vám udělalo v  poslední době největší 
radost?
V  poslední době jako celý život mám ra-
dost z  dětí a vnoučat. Každá chvíle s  nimi 
mi dodá energii. Vnoučata máme již čtyři  
a letos se narodí další.

Blíží se nám léto. Co plánujete na nadchá-
zející teplé dny?
Letos na rozdíl od dvou minulých let si snad 
s  manželem vyjedeme na dovolenou. Jak 
jinak než s  koly. Plánuji i volné dny, pokud 
budou, trávit s vnoučaty na výletech. 

JAKUB DOSEDLA

Při projednávání problematiky PB lahví

Na inauguraci nového prezidenta Petra Pavla

Kulatý stůl na téma Předškolní vzdělávání a péče
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Malí účastníci budou při vstupu  
zaregistrováni a po absolvování soutěží 

všechny čeká drobné překvapení

Věkové kategorie soutěžících
• předškolní věk•

• 1. stupeň základních škol•

SPORTOVNÍ AREÁL ČERVENÁ ZAHRADA
p r o g r a m 

14.00  ZAHÁJENÍ 

15.00 vystoupení hudební  
 skupiny NELL

17.00  vystoupení hudební skupiny 
	 	KARLOVY	HRAČKY

Odpoledne plné 
zábavných sportovních her  

a soutěží pro děti …  n ě c o   n a v í c
• skákací hrady
• malování na obličej

Občerstvení pro děti i dospělé zajištěno • vstup zdarma

Po celé odpoledne budou součástí také  stanoviště místních sportovních klubů
 • děti si zde mohou vyzkoušet jednotlivé aktivity za přítomnosti trenérů a vedoucích,  
 popř. se mohou rodiče domluvit na podmínkách k přihlášení do kroužku

MyFace, čtení pro volný čas z Blanenska, Boskovicka a okolí. Vydavatel: Mediaportal, s. r. o. se sídlem Merhautova 428/2, Zábrdovice 613 00 Brno. IČO: 03769143. 
Časopis je registrován Ministerstvem kultury ČR, registrace MK ČR E 21983. Tisk: Typos, tiskařské závody, s.r.o



Paní Vítková, prozraďte mi na úvod, jak jste se dostala k tomuto 
oboru?
Vystudovala jsem Fakultu tělesné kultury v  Olomouci, obor země-
pis-tělocvik. Poté jsem odjela do zahraničí. S vidinou, že bych přes 
léto chtěla dělat delegátku, jsem si chtěla vylepšit svoje jazykové 
dovednosti. Moje první destinace byla Chorvatsko, kde jsem od teh-
dejšího majitele Vítkovice Tours dostala neuvěřitelnou školu života. 
Dodnes za to moc děkuji a jsem za to vděčná. Po třech letech jsem 
potřebovala změnu a začala jsem jezdit na Korfu. V té době už jsem 
měla cestovku. Šla jsem do toho tehdy po hlavě, vůbec jsem nepře-
mýšlela nad tím, co bude, prostě jsem to chtěla dělat. 

Určitě nebyly všechny dny a roky jen zalité plážovým sluncem. 
Přesto určitě nelitujete, že jste se takto rozhodla.
Určitě nelituji ani jednoho dne. Byly a jsou to úžasné roky, za kte-
ré jsem moc a moc vděčná. Do roku 2008 jsem měla kancelář na  
17. listopadu, poté jsem se přemístila sem na Růžové náměstí. Li-
dem jsem nabídla nové krásné prostředí, cestovku jsem pojistila, 
abych mohla prodávat i svoje zájezdy a vše posunula na ještě vyšší 
úroveň.

Co je specialitou Vaší CK a jaké služby klientům nabízíte?
Původně jsem myslela, že se budu specializovat jen na Řecko  
a Chorvatsko, ale na malém město to tak úplně nejde. Začala jsem 
tedy spolupracovat s  více a více cestovními kancelářemi, dnes je 
jich po celém světě takřka dvě stě padesát. Děláme všechny desti-
nace, všechno, na co si klient vzpomene. Od klasického zájezdu do 
Chorvatska autobusem až po exkluzivní pobyty v luxusních exotic-
kých resortech. 

Vím, že pořádáte také jednodenní a poznávací zájezdy. Jaký je  
o ně zájem?
Je to taková třešnička na dortu. Jezdíme nejen po České republice, 

ale i do většiny evropských států. Lidé si tyto zájezdy oblíbili, bene-
fitem je pro ně to, že odjíždíme z Boskovic, Blanska a blízkého okolí. 
Naší hlavní prioritou je mít dobré průvodce, aby se člověk vždy něco 
důležitého a zajímavého dozvěděl. 

Dá se spočítat, kolik klientů za dobu existence cestovky vyrazilo 
díky Vám na dovolenou nebo poznávací zájezd?
Úplně přesně to spočítané nemám, ale nebudu daleko od pravdy, 
když řeknu číslo deset tisíc. Takže takové menší okresní město 
(úsměv) .

Chodí Vám od lidí občas poděkování za to, co jste jim zařídila?
Ano, a je to ta nejkrásnější odměna za naši práci. Občas přinesou 
kytičku, sladkost, potěší i jakýkoliv e-mail, SMS zpráva, že jsou tam 
a tam lidé šťastní, spokojení a děkují Vám za doporučení, které jste 
jim dala. Nejlepší pochvalou je ale živá reklama, kdy nás klient do-
poručí svým známým, kamarádům, rodině.

PLNÍ VÍCE NEŽ DVACET LET 
LIDEM SNY O JEJICH DOVOLENÉ

Už více než dvacet let chodí klienti do Cestovní kanceláře Slunce a sníh v Boskovicích. Momentálně sídlí v pří-
jemném prostředí na Růžovém náměstí. Majitelka Jana Vítková za tu dobu zařídila dovolenou nebo poznávací 
zájezd pro téměř deset tisíc spokojených zákazníků.

CK Slunce&Sníh, Jana Vítková
Růžové náměstí 2238/3
680 01 Boskovice
Po-pá: 9:00 - 12.30, 13:30 - 17:00
V případě vážného zájmu volejte kdykoliv.
Tel. 735 010 010, 605 454 249 (kancelář, v pracovní době)

e-mail: info@slunceasnih.cz
www.slunceasnih.cz

„CESTOVÁNÍ JE JEDINÁ VĚC, 
KTEROU SI KOUPÍŠ 

A UDĚLÁ TĚ BOHATŠÍM.“
Je něco, čím se při své práci řídíte?
Pokud to není klient, který je u nás dlouho a jezdí s námi pravidelně, 
snažím se každého trochu více poznat. Zjistíme, co člověk od do-
volené očekává, jaké má představy, někdy je to skoro psychologic-
ká poradna (úsměv). Snažíme se, aby se tady u nás lidé cítili dobře  
a výběr dovolené byl co nejpříjemnější. 

Jaká destinace je Vaše srdeční záležitost?
Pro mě je prioritou cestovat tam, kam posílám klienty. Abych místo 
osobně poznala, mohla pak vše erudovaně doporučovat. Kde jsem 
byla nejčastěji, kde to mám ráda? Mauricius, Thajsko, Srí Lanka, 
v Evropě jsem si oblíbila euro víkendy. Možností je hodně, dá se ces-
tovat kamkoliv, za příjemné ceny. To je i moje vize, na co se zaměřit 
v rámci mojí cestovky v blízké budoucnosti.

Vaše přání na závěr?
Ráda bych poděkovala za věrnost našim klientům. Vážím si každého 
z nich, z mnohých se za ta léta stali moji přátelé, kamarádi. Ale také 
mým kolegyňkám Ivance, Peťce, Renči a Maky. Lidem bych ráda 
vzkázala, ať se nebojí cestovat, plní si svoje sny, protože to je něco, 
co jim nikdo nikdy nevezme.  PAVEL ŠMERDA
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Jednodušší komunikace občana s  úřadem i plánované oslavy ve městě. Starostka Rájce-Jestřebí Romana 
Synakieviczová se v  rozhovoru pro časopis MyFace rozpovídala o dokončených, ale i chystaných plánech, které 
obyvatele v blízké době čekají. Zmínila také připravované oslavy, které se týkají hned několika výročí. 

ROMANA SYNAKIEVICZOVÁ: 
TROJKA NA KONCI LETOPOČTU JE ZŘEJMĚ 
PRO RÁJEC-JESTŘEBÍ OSUDOVÁ

Paní starostko, co je nového v Rájci-Jestřebí? 
Uvést jednu konkrétní věc je složité. Intenzivně rozvíjíme napří-
klad elektronické služby úřadu a přibližujeme se tak požadavkům 
digitální doby. V této souvislosti řešíme kybernetickou bezpečnost 
našeho ICT. Zprovoznili jsme Portál občana, řadu záležitostí může 
občan dnes již vyřešit s úřadem na dálku a bez ohledu na úřední ho-
diny.

Nejdůležitější stavbou za poslední dobu je obchvat města. Jak 
jste s ním spokojeni? 
Stavba velmi přispěla ke zklidnění dopravy v  našem městě. Máme 
na ni velmi kladné ohlasy, ale ozvali se i občané, kteří si stěžují na 
zvýšený hluk. Tyto poznatky jsme předali hlavnímu investorovi. Nyní 
probíhaly hlukové zkoušky, po jejich vyhodnocení se přijmou případ-
ná opatření. Co mne velmi mrzí, že si novou, ještě nezkolaudovanou 
stavbu vybrali rádoby „umělci“ a již nyní je poničená zbytečnými ná-
pisy sprejerů. 

Do čeho chcete tento rok investovat a jaké máte plány na nejbližší 
dva tři roky? 
V  letošním roce dokončíme poslední etapu rekonstrukce MŠ I. 
Rájec. Celková investice na rekonstrukci je asi 24 milionů korun, 
polovina byla hrazena z  dotační podpory. Zateplení obvodového 

pláště a výměna balkonů za lodžie čeká bytový dům 504-506 v Ko-
menského ulici. Nemalou investicí bude také rekonstrukce hřiště 
s  umělým povrchem u základní školy. Před dokončením je stavba 
nového mostu v ulici Vrchlického. Rádi bychom také postavili nové 
dětské hřiště ve Sportovní ulici. Samozřejmostí jsou další opravy 
komunikací a chodníků. Plánů v letošním roce je hodně, zaměřuje-
me se především na úspory energií, proto bychom rádi instalovali 
fotovoltaické panely na městský úřad a knihovnu. Nově použijeme 
také astrohodiny na veřejné osvětlení. A plánů do budoucna je ještě 
mnohem více. 

Díval jsem se, že v Ráječku začali se stavbou cyklostezky, která 
má konečně bezpečně propojit Ráječko a Rájec-Jestřebí. Jak jste 
na tom u vás?
Bohužel nejsme vlastníci pozemků, kde se plánovaná cyklostezka 
má nacházet. Jednáme s  novými restituenty o možnosti výstavby 
cyklostezky a myslím, že jsme společnou řeč našli. Nechci to však 
zakřiknout. První etapa projektové dokumentace je zpracována, ta 
končí u sběrného dvora. Druhá část, která cyklisty a pěší dovede na 
Sportovní ulici, je nyní v realizaci.

Letos uplyne 50 let od povýšení Rájce-Jestřebí na město. Chystá-
te ve spojitosti s kulatinami nějaké oslavy? 
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Naše město v  letošním roce neslaví pouze zmiňovaných 50 let od 
povýšení na město, čekají nás několikerá kulatá výročí. Trojka na 
konci letopočtu je zřejmě pro naše město osudová. Je to přesně 
100 let, co se začala psát kronika Rájce nad Svitavou a byly zde po-
jmenovány ulice, 110 let uběhlo od povýšení Rájce nad Svitavou na 
městys. Další dílčí výročí, také kulatá, slaví rájecká základní škola, 
která byla před 60 lety otevřena. Pozadu nezůstává ani gymnázium 
s 30 lety svého trvání. A v neposlední řadě 260 let již uběhlo od po-
ložení základního kamene ke stavbě místního zámku. A to jsou jen 
některá z nich. 

Jak konkrétně budou oslavy vypadat? 
Na programu budou koncerty, divadelní představení, besídky, dny 
otevřených dveří, speciální prohlídky na zámku, akce pro děti, spor-
tovní klání, výstavy, odpoledne s rytířským turnajem na koních, 
ohňová show a další doprovodné akce (více na str. 48). Do oslav se 
zapojila většina spolků působících na území našeho města, protože 
je jich mnoho, nebudu je vyjmenovávat. Každopádně jim patří velké 
díky za to, že věnovali svůj čas a podílejí se na přípravě a organizaci 
oslav. 

A na závěr volný prostor pro Vás. Co byste ráda čtenářům vzkáza-
la, ale v otázkách to nezaznělo.   
Ne vzkaz, ale možná přání. Přeji si především, abychom již nemuseli 
vyslovovat slova, jako je pandemie, válka, krize, vysoká inflace nebo 
drahota.   JAKUB DOSEDLA
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Paní ředitelko, co je nového v letovické 
nemocnici? Loni jsme s paní inženýrkou 
Bouskovou, vedoucí ekonomicko-tech-
nického úseku, mluvili o velkém projektu 
na rekonstrukci dvou lůžkových oddělení. 
Podařilo se ho realizovat? 
Nové je to, že od podzimu 2022 probíhá re-
konstrukce zbývajících dvou lůžkových od-
dělení nemocnice. Denně se proto musíme 
vyrovnávat se všemi nepříjemnostmi, které 
stavební práce přinášejí, jako je hluk, prach, 
stěhování pacientů i personálu, odstávky 
vody a elektřiny, a hlavně snížení kapacity 
nemocnice o 20 až 30 lůžek. Moc se těšíme, 
až všechno na konci června skončí a bude-
me moci nabídnout našim pacientům nové 
pokoje se sociálním zařízením a pro perso-
nál nové pracovny a prostory pro usnadnění 
jejich práce. Ostatní zdravotnická zařízení 
v  kraji určitě přivítají opětovné navýšení 
kapacity naší nemocnice na původních 120 
lůžek.

Pomalu se už blíží konec dlouhodobé etapy 
velké rekonstrukce nemocnice. Je to tak?
Ano, máte pravdu. Za uplynulých 23 let se 
nám podařilo zmodernizovat a zrekonstruo-
vat lůžková oddělení a přízemí hlavní budovy 
nemocnice, zbývá ještě rekonstrukce pod-
kroví s  vybudováním zázemí pro personál  
a výměna střechy. Projekty jsou připravené, 
vše bude záviset na financích.

Vím, že máte další velké plány na vylep-
šování nemocnice. Co je pro Vás v tomto 
směru priorita?
Kromě dalších stavebních úprav a technic-
kých vylepšení, jako je pořízení obnovitel-
ných zdrojů elektrické energie, považuji za 
prioritu další zkvalitňování a rozšiřování naší 
péče. Moc rádi bychom zavedli rehabilitaci  
i pro ambulantní pacienty, zřídili paliativní 
nebo hospicové oddělení včetně příslušné 
domácí péče a ambulance.

Chápu, že všechno je o penězích. Přesto, 
přiblížily se některé z těchto plánů k rea-
lizaci?
Peníze jsou důležité, proto musím být vděč-
ná za velkorysost našeho zřizovatele, kte-
rý nám poskytuje finanční prostředky na 
všechny větší investice. Nemocnice si ale 
vede dobře, má trvale kladný hospodářský 
výsledek, proto se na všech investicích také 
podílí. Pro realizaci našich plánů jsou ale 
nejdůležitější lidé, jejich um, zápal, oběta-
vost, nadšení. Sehnat dostatek kvalitních 
zdravotnických pracovníků, zejména léka-
řů, je v dnešní době téměř nemožné.

DRAHOSLAVA KRÁLOVCOVÁ:
NEMOCNICI PŘEJI JEN TO NEJLEPŠÍ
Nemocnice Letovice udělala pod vedením ředitelky Drahoslavy Královcové obrovský skok vpřed. Nyní čeká 
toto zdravotnické zařízení změna. Drahoslava Králocová se rozhodla k 30. 6. ze své funkce odejít, nadále 
bude pracovat už „pouze“ jako lékařka.
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slogan „vlídné prostředí s historií“. Naše ne-
mocnice byla založena už v roce 1751. Od té 
doby stále funguje a věřím, že bude i dále. 
Já jsem měla možnost se spolupodílet na 
rozvoji a modernizaci nemocnice od roku 
1999 spolu s panem ředitelem Unčovským 
a paní inženýrkou Čadkovou, posledních pět 
roků spolupracuji s  paní inženýrkou Bous-
kovou. Mám štěstí na schopné a obětavé 
kolegy, proto vidím budoucnost optimis-
ticky. V  nemocnici budu i nadále pracovat 
jako lékařka, soustředím se na naše mladé 
lékaře, aby přinesli do nemocnice nové ná-
pady, novou energii. Doufám, že budou mít 
nemocnici stejně rádi jako já, bude se jim  
a nám všem dařit. Nemocnice Letovice 
bude stále důležitou složkou zdravotnické-
ho systému kraje a bude hrát významnou 
roli v zajišťování zdravotních služeb našeho 
regionu.   PAVEL ŠMERDA
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To jste mi přímo nahrála na další otázku. 
Jak je na tom nemocnice po personální 
stránce, koho momentálně hledáte?
Potřebujeme nyní hlavně lékaře. Přijali jsme 
několik lékařů z Ukrajiny, kteří ještě musejí 
složit nostrifikační zkoušky a absolvovat 
praxe v akutních nemocnicích, aby jim bylo 
u nás uznáno vzdělání. Následně se bu-
dou několik let dále vzdělávat ve zvoleném 
oboru. Máme i nové české lékařky, které se 
připravují na specializaci. Přivítali bychom 
rehabilitační pracovníky, abychom mohli 
otevřít ambulantní rehabilitační péči.

Nemocnice se pod Vaším vedením neu-
stále mění před očima a posouvá dopředu. 
Všímám si toho ale určitě nejen já. Co na to 
říkají vaši pacienti, návštěvy v nemocnici?  
Jsem moc ráda, že na probíhající změny 
mám jen pozitivní reakce jak ze strany pa-
cientů a jejich blízkých, tak i od personálu  
a veřejnosti. Vnímají nemocnici jako moder-
ní zařízení s  kvalitní péčí. Nejdůležitější ale 
je, že o pobyt a léčbu u nás mají trvale zájem 
nejen pacienti z  našeho okresu, ale i paci-
enti z velkých brněnských nemocnic.

Máme za sebou snad už to nejhorší, co se 
týká covidu. Jak toto období zpětně vidíte 
z pohledu ředitele zařízení, ale i lékaře?
Covid nám všem dal zabrat. Změnil naše 
životy i naši práci. Pro zvládnutí pandemie 
jsme dělali maximum, ale bohužel mnoho 
našich pacientů na covid doplatilo. Zaměst-
nanci byli skvělí, někteří prodělali covid ně-
kolikrát i přes absolvovaná očkování, ale 
okamžitě se vraceli do práce, akceptovali 
veškerá omezení a nařízení. V  době covidu 
jsem jako ředitelka a lékařka musela vše or-
ganizovat, řešit, zajišťovat, denně být k dis-
pozici, improvizovat, vše bylo nové. Snad 
jsem obstála, ale stálo mě to hodně sil. Bez 
skvělých spolupracovníků by to nešlo.  Nej-
horší je, že mnoho z nás má po covidu trvalé 
následky. Už víme, co dělat, ale něco po-
dobného bych už nechtěla zažít.

Stálo Vás to určitě velkou spoustu úsilí, 
vše zvládnout. Při čem nabíráte energii, co 
Vás baví, přináší Vám radost?
Sílu a energii nabírám doma. Mám štěstí 

na dobrou rodinu, manžela, děti a vnouča-
ta, mám i sourozence a jejich potomky. To 
je výhoda velkých rodin, že se pořád něco 
slaví, že se navštěvujeme, pomáháme si, 
máme se rádi. Mám přátele, kteří jsou pro 
mě vždy k  dispozici a já pro ně. Mám víru 
v  Boha, to je rozhodující a určující pro můj 
osobní i profesní život. Pro loňský úraz jsem 
omezila svoje tělesné aktivity, ale chystám 
se letos opět na tenis, do Tater, zvelebit za-
hradu. Plány mám, jen ne potřebný čas.

Dovolte otázku na závěr. V jakém stavu  
a kde byste chtěla vidět letovickou nemoc-
nici za dejme tomu pět let?
Na závěr bych vám chtěla oznámit, že jsem 
se rozhodla ukončit své působení ve funkci 
ředitelky nemocnice ke konci června a moc 
bych si přála, aby nemocnice, kde pracuji 
bezmála čtvrt století, stále naplňovala náš 
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Ekonomická situace v Česku ani v Evropě není teď úplně v nejlepší kondici. Vlna zdražování se dotkla nejen každého 
z nás, ale i firem. Také boskovické Minervě rostou výrobní náklady, ale společnost je na tom podle ředitelky Roma-
ny Špačkové velmi dobře. Zaznamenala nejen meziroční nárůst, ale v Boskovicích hledají i nové obchodní partnery  
a zaměstnance. 

Paní ředitelko, co je v Minervě nového?
Máme meziroční nárůst výroby o 19 procent, 
což je více než pozitivní signál. Zakázkově 
jsou naše výrobní kapacity přeplněny do 
konce tohoto roku a potvrzujeme objednáv-
ky na první kvartál 2024. Prognóza prodejů 
je prozatím optimistická.

Zasáhla nás vlna zdražování. Jak se s  vy-
sokou inflací firma potýká? 
Nastartované zdražování výrobních vstupů 
od roku 2021 pokračuje. Růst cen materiá-

lů, železa, zinku, litiny, elektro-komponent, 
plastových dílů, dopravní náklady včetně 
zvyšování cen energií a míra inflace 16 pro-
cent ovlivňují profitabilitu společnosti. Zvý-
šené životní náklady mají za následek i růst 
reálných mezd. 

Vliv má na zvyšování nákladů také beze-
sporu válka na Ukrajině. Jak se Minervy 
tento konflikt dotkl?
Válka se dotýká mnoha lidských osudů a je 
smutné, že se nenašlo diplomatické řeše-

ní k ukončení konfliktu, který má dopad na 
globální ekonomiku hlavně v omezení ex-
portů.  Obchodování s Ukrajinou a s Ruskem 
se zastavilo, hledáme nová možná odbytiště 
především v Asii.
 
Vím, že se momentálně potýkáte s  nedo-
statkem zaměstnanců. Koho hledáte a jak 
k vám chcete lidi přilákat?
Otevřená pracovní místa pravidelně sdílíme 
na webových stránkách Minervy a formou 
inzercí v místních periodikách. Momen-
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tálně je otevřeno devět pracovních pozic:  
2× seřizovač a obsluha CNC, obsluha tryska-
če, brusič a tmelič, lakýrník, dělník v galva-
novně, provozní elektromechanik, zámeč-
ník - údržbář, softwarový inženýr.

Platí stále, že Minerva vyváží stroje do ce-
lého světa? V jakých oborech a kde všude 
se lidé se značkou Minerva mohou setkat?
Ano, exportujeme veškerou produkci strojů 
do celého světa. Prakticky se jedná o celé 
portfolio využití šicích strojů s vázaným ste-
hem. Jakýkoliv výrobek, který je nutno se-
šít, může být vyroben právě na strojích z Mi-
nervy. Prestižní je automobilový průmysl, 
kde se šijí kožená sedadla, opěrky a doplňky 
do aut. Dále textilní a galanterní segment, 
nábytkářský a obuvnický. Orientujeme se 
na specifické zakázky, jako jsou aplikace 
na šití kožených koňských sedel, golfových 
bagů, šití nosných popruhů na kontejnery  
a jeřáby.  

Jaké plány máte do dalších měsíců? 
Investujeme v  oblasti výroby dílů do sofis-
tikovaných produktivních výrobních zaří-
zení, používáme nejproduktivnější nástroje 
pro obrábění a probíhají jednotlivé projekty  
k pořízení zařízení s  prvky polo-automati-
zace či plné automatizace k  zefektivnění 
výroby. V rámci koncernu DÜRKOPP ADLER 
GmbH spolupracujeme na různých vývojo-
vých inovačních projektech. V oblasti vol-
no-časové dlouhodobě podporujeme spor-
tovní a kulturní akce v regionu.

JAKUB DOSEDLA 



NEVZDÁM TO! 
BOJUJ! 

JSME DOBŘÍ! 

POJĎ! 
TO DÁME! PŘIDEJ! 

DO TOHO! 

CHARITATIVNÍ
ŠTAFETOVÝ BĚH
IX. ročník

Generální partner:

Akci pro Vás pořádá:

Hlavní partner:

Partner akce:

Významný partner:

Mediální partner:

Sobota 10.6.2023
1 4 :00  Martin Štěpánek - pop-rock/Horní Lhota
1 5 :30  Jazz Petit Q - jazz-swing-rock/Mikulova
1 7 :30  Břeclavan - folklór/Břeclav
1 8 :00  HB Stop + Břeclavan - folk-rock/Břeclav
1 9 :30  Sanitka - bigbít/Břeclav-Blansko
2 1 :00  Funky Plane Band - funky/Blansko
22:30  Letní kino - Poslední závod- český film 2022

Neděle 11.6.2023
10:00  Aerobik Sebranice a R-aerobic klub Ráječko
10:30 Parahospody - seskok parašutistů dle počasí
1 1 :00 Workoutshow.cz - skupina Mad Move
1 1 :30 Mažoretky Motýlek Rájec-Jestřebí

skákací hrad, malování na obličej

Akcí budou provázet moderátorky Niki Šinde-Lárová
a Simona Kadlecová.

10. - 11. 6. 2023
SPORTOVNÍ AREÁL

Ráječko 47

www.youdreamwerun.cz

@youdreamwerun

Zakoupením Igráčka a závodního trička přispíváte na splnění snů handicapovaným kamarádům.

Podporujeme lidi s PAS
(porucha autistického spektra)

Upozornění: Nevhodné pro děti do 3 let. Obsahuje malé části. Nebezpečí udušení.

Upozornenie: Nevhodné pre deti do 3 rokov. Obsahuje malé časti. Nebezpečenstvo 
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Legendární figurka od roku 1976.
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POMÁHÁME

O víkendu 10. až 11. června se již podeváté sejdou vyznavači aktivního životního stylu, kterým současně nejsou 
lhostejné osudy lidí se zdravotním hendikepem nebo těžkým životním osudem. Ve sportovním areálu v Ráječku 
nedaleko hasičské stanice se zapojí do unikátní sportovně charitativní akce You Dream We Run. 

„You Dream We Run je největší ryze charitativ-
ní akcí konanou na území České republiky pod 
širým nebem. Jejím cílem je plnit sny dětem či 
dospělým osobám se zdravotním hendikepem 
nebo těžkým životním osudem. Do letošního 
ročníku se přihlásilo dvanáct zájemců o spl-
nění snů. Za osm let své existence akce You 
Dream We Run splnila sny za více než 6,2 mi-
lionu korun,“ říká hlavní organizátor Roman 
Jančiar.

Stěžejní náplní akce You Dream We Run je 
24hodinový štafetový běh družstev, slože-
ných z libovolného počtu účastníků jakého-
koli věku. Výtěžek z prodeje triček a dalších 
propagačních materiálů s logem akce umož-

AKCE YOU DREAM WE RUN 
SE PŘESTĚHOVALA DO RÁJEČKA 

Jeden den pohybu plní celoživotní sny

ňuje plnit sny přihlášených hendikepovaných 
dětí a dospělých. „Registrace byly otevřeny do 
konce května, ale trička bude možné koupit 
také na místě během akce,“ doplnil Jančiar.
Další možností příspěvku je sbírka v rámci 
dárcovské platformy Donio, kde je možné 
přispět na plnění snů online. Ideální možnost 
pro ty, kteří se nemohou zúčastnit osobně 
nebo si nechtějí kupovat propagační materi-
ály. Příspěvky na plnění snů mohou lidé posí-
lat také přímo na transparentní účet 
2600744766/2010. 

Zájem o akci trvale roste. V rekordním roč-
níku 2019 před vypuknutím pandemie koro-
naviru se na běžecké dráze vystřídalo 4 200 
běžců, kteří dnem i nocí uběhli 59 143 kol na 

400 metrů dlouhém atletickém oválu. V roce 
2019 se povedlo splnit patnáct přihlášených 
snů v hodnotě téměř 1,4 milionu korun.

Součástí akce je hudební program a další 
doprovodné aktivity jako malování na obli-
čej, sportovní aktivity, skákací hrad, zajíma-
vé workshopy a další. „Každý rok se snažíme 
odstínu trička dát určitý přesah. Letos jsme 
se rozhodli s modrou barvou podpořit osvětu 
poruchy autistického spektra,“ dodal Roman 
Jančiar. Více informací i jednotlivé příběhy 
snů najdete na www.youdreamwerun.cz. 

Běh i bohatý doprovodný program

KOMU SE LETOS PLNÍ SNY

Radka – zájezd do Norska za sestrou

Zdenda – dovolená u moře

Eliška – zájezd do Disneylandu

Valérka – zájezd k moři, Jordánsko

Ondra – asistenční pes

Zdeněk – léčba kmenovými buňkami

Lucinka – intenzivní rehabilitace

Viktorka –  welness pobyt v Dolomitech

Ela – dětské hřiště

Filip – rehabilitace 

Ella a Emma – wellness pobyt v Dolomitech

Deniska – pobyt u moře
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SLOUP SLAVÍ 650 LET OD
PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY
Městys Sloup slaví v letošním roce významné výročí. Kromě toho se tam neza-
stavují ani investice. Více prozradil v následujícím rozhovoru starosta městy-
se Martin Mikulášek.

NAVŠTÍVILI JSME
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Pane starosto, co je nového ve Sloupě?
V  loňském roce se nám podařilo dokončit 
opravu komunikace před základní školou  
a kolem kulturního domu, včetně přilehlých 
chodníků a přeložení veřejného osvětlení. 
Celkový finanční objem této náročné akce 
dosáhl částky přesahující asi 7,5 milionu ko-
run, kdy se podařilo zajistit dotaci z Minister-
stva pro místní rozvoj. V rámci svazku Sloup, 
Šošůvka – ČOV a kanalizace bylo realizováno 
doplnění technologie na odvodnění kalu – 
šnekolis na čistírně odpadních vod ve Sloupě 
v celkové hodnotě 1,8 milionu korun. V rámci 
svazku byla dále dokončena stavba – Prodlou-
žení kanalizace směrem ke kempu RELAXA, 
včetně odkanalizování restaurace na koupa-
lišti a kabin tenisových kurtů v hodnotě pro-
vedeného díla 1,4 milionu korun. V  mateřské 
škole bylo realizováno dětské hřiště za 550 
tisíc korun. Poslední stavební akcí loňského 
roku byla realizace chodníku „Před řadovka-
mi“, včetně úpravy vjezdů. Náklady činily asi 
900 tisíc korun. 

Jsme stále na začátku nového volebního ob-
dobí. Jaké hlavní cíle, priority jste si na nej-
bližší roky stanovili?
Nejvýznamnější plánovanou akcí ve Sloupě je 
napojení vrtu SL-2-18 do vodojemu. Dlouho-
době plánovaná akce, jež zahrnuje připojení 
nového vrtu do vodojemu a rekonstrukci vo-
dojemu samotného, zatím stojí na zajištění 
zdroje financování. Stále čekáme na vydání 
rozhodnutí o schválení požadované dotace na 
Ministerstvu zemědělství. Bez potvrzení této 
finanční spoluúčasti nelze stavbu zahájit. 
Celkové náklady akce dosahují téměř dvaceti 
milionů korun. Další plánovanou akcí je úprava 
křižovatky ke koupališti, kde čekáme na vydá-
ní stavebního povolení. Stavba „Zastávky BUS 
Sloup-sever“ je spojena s  celkovou úpravou 
křižovatky ke koupališti, kde nově vzniknou 
dvě autobusové zastávky, točna pro auto-
busy a přechod pro chodce. Na tuto stavbu, 
která bude svým rozsahem a rozpočtem také 
náročnější, musíme zajistit spolufinancová-
ní z  některého dotačního titulu. Do letních 

prázdnin ještě bude zahájena stavba s  ná-
zvem „Stezky pro pěší Za humny“. Nově bu-
dou vybudovány stezky pro pěší s  mlatovým 
povrchem. Celkem se bude jednat o tři úse-
ky. V  trase pak bude vytvořena i odpočinko-
vá plocha s lavičkami. Navržená stavba bude 
sloužit k pohybu pěších v dané oblasti Sloupu. 
Nelehkým úkolem je a bude nalézt správnou 
motivaci pro občany, abychom výrazně zlep-
šili třídění odpadu a tím zredukování celkové-
ho množství komunálního odpadu ve Sloupě.

Je něco, co Vás dlouhodobě trápí a nedaří se 
to vyřešit?
Jelikož postupně opravujeme a vylepšujeme 
naši základní školu, tak jsme v  listopadu žá-
dali o dotaci na rekonstrukci odborných uče-
ben. Bohužel žadatelů bylo více, než kolik bylo 
vyčleněno financí, a tak většina zájemců z řad 
zřizovatelů neuspěla. Bez zajištěné dotace 
nejsme schopni úpravy v plánovaném rozsa-
hu realizovat. 

Sloup je díky nádhernému kostelu, jeskyním 
a dalším zajímavostem takřka synonymem 
pro turistický ruch. Jaké máte v tomto smě-
ru plány a jak jste připraveni na letošní se-
zonu?
Městys Sloup v letní turistické sezóně zajišťu-
je provoz infocentra v  budově úřadu. Provo-
zujeme koupaliště a podílíme se na provozu 
autokempu RELAXA. Co se týká sportovního 
vyžití, v areálu koupaliště se nachází kurt na 
beach volejbal a dva antukové kurty na tenis. 
Sloup je samozřejmě významným poutním 
místem. Římskokatolická farnost Sloup sa-
mostatně provozuje návštěvnický info stánek 
a organizuje případné prohlídky v místním 
barokním kostele Panny Marie Bolestné. Tu-
ristickým lákadlem jsou Sloupsko-Šošůvské 
jeskyně a nádherná příroda v okolí Sloupu  
a v Moravském krasu.

Důležitou součástí dění každého města či 
obce jsou škola a školka. Jak jste spokojený 
s jejich provozem?
Sloup je historicky spádovou oblastí a základ-
ní školu máme relativně velkou. Navštěvuje ji 
asi čtyři sta žáků. V  mateřské škole míváme 
kolem 25 dětí. Školní budovu máme zateple-
nou a postupně podle finančních možností 
provádíme další opravy a modernizaci. Ve 
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škole máme i přes vysoké ceny energií v pro-
vozu školní bazén. V  současnosti je zájem  
o jeho pronájem komerčními subjekty a pla-
vecký výcvik zde například plní také jedna  
z blanenských základních škol. Základní 
škola disponuje stabilizovaným učitelským 
kolektivem a pod kvalitním vedením ředitele 
Pavla Dočekala je kladně hodnocena i Čes-
kou školní inspekcí. Škola nabízí žákům různé 
zájmové aktivity. V nabídce máme 32 různých 
kroužků, jsou organizovány výlety, lyžařské 
kurzy a také mezinárodní pobyty žáků.   
 
Nemohu se nezeptat na koupaliště. V jakém 
je stavu a jaký je o ně zájem?
Provoz koupaliště je v  našich klimatických 
podmínkách obvykle ztrátovou záležitostí. 
Podle počasí můžeme průměrně počítat  asi 
s pěti až sedmi tisíci lidmi za sezónu. Ná-
vštěvnost koupaliště velkou měrou ovlivňu-
je obsazenost přilehlého kempu, ale musí 
být opravdu teplo. Koupaliště provozujeme 
v  červenci a srpnu a budeme doufat v  příz-
nivé počasí. V  loňském roce byla provedena 
oprava technologie filtrace a na léto by mělo 
být vše připraveno, včetně možnosti občer-
stvení v areálu koupaliště. Letos se budeme 
potýkat s  nárůstem ceny elektrické energie 
a dalších vstupů, budeme tedy nuceni mírně 
zvýšit vstupné.

Městys v letošním roce slaví 650. výročí od 
první písemné zmínky. Na co nás pozvete?
V letošním roce Sloup slaví výročí 650 let od 
první písemné zmínky a zároveň naše základ-
ní škola na začátku tohoto školního roku osla-
vila své čtyřicáté výročí. Proto bych vás chtěl 
jménem městyse Sloup a všech organizátorů 
pozvat na společnou oslavu, která se usku-
teční ve dnech 9. až 11. června. A co nás čeká? 
V pátek večer v kostele Panny Marie Bolest-
né koncert chrámového sboru a jeho hostů,  
k vidění tam bude také výstava o historii toho-
to poutního chrámu. Ve škole začnou oslavy  
40. výročí zahradní slavností pro rodiče, ab-
solventy a přátele školy. Hlavní část oslav 
je naplánovaná na sobotu odpoledne v pro-
storách před kulturním domem, kde se na 
venkovním pódiu odehraje bohatý kulturní 
program. Pro děti budou připraveny nejrůz-
nější atrakce a hry, v kulturním domě chys-
táme výstavu fotografií o historii, výstavbě  
a proměnách Sloupu. Dále se během slav-
nostního odpoledne budou prezentovat jed-
notlivé místní spolky a organizace. Návštěv-
níci budou mít možnost navštívit základní 
školu, zavzpomínat na svá školní léta a pro-
hlédnout si, jak moc se za těch čtyřicet roků 
změnila. Samozřejmostí je také spousta dob-
rého jídla a pití. Večer se uskuteční taneční 
zábava pod širým nebem. Závěrečnou teč-
kou oslav bude nedělní bohoslužba sloužená 
v našem kostele za všechny živé a zemřelé 
obyvatele Sloupu, kterou bude celebrovat 
emeritní brněnský biskup Vojtěch Cikrle. 

V září pak čeká Sloup tradiční medový jar-
mark. Kdy bude a na co se můžeme těšit?
Tradičně třetí sobotu v  září, která letos vy-
chází na 16. 9., se uskuteční již 15. ročník 
Sloupského medového jarmarku. Připraven 
bude jako obvykle lákavý kulturní program, 
atrakce pro děti a bohaté občerstvení, včet-
ně prodeje regionálních produktů. Součástí 
medového jarmarku ve Sloupě je i běh Morav-
ským krasem. Snad bude přát i počasí.

Vaše přání do budoucna?
Přání mám několik, ale abych je nezakřikl, ne-
chám si je pro sebe. Všem bych však popřál 
pevné zdraví, hodně optimismu, štěstí a do-
statek sil v  každodenním boji s  nepochope-
ním, nepřejícností a byrokracií.       

PAVEL ŠMERDA
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DINOPARK NABÍZÍ ZÁBAVU
PRO DĚTI I JEJICH RODIČE

Rozhodnuto! Jedeme do Vyškova. Poznávat dávno vyhynulé druho-
horní obry a současnou faunu se zaměřením na domácí domestiko-
vaná zvířata. Na výlet jsme vyrazili autem. Ve Vyškově jsme za 45 
minut a najít Zoo Park, který je základnou i pro návštěvu DinoParku, 
není problém. Všudypřítomné cedule nemůžete přehlédnout. Po-
kud jste příznivci hromadné dopravy, lehce se dostanete k Zoo Par-
ku i pěšky z vlakového (asi 1 km) nebo autobusového nádraží (600 
metrů). 
Parkujeme bez problémů, míst je hned po ránu ještě dostatek, pa-
desát korun za 24 hodin je na dnešní dobu opravdu symbolických. 
Naše kroky následně vedou k pokladnám a hned potom na zastávku 
DinoExpresu. Právě ten nás totiž od Zoo Parku zaveze do DinoPar-
ku. Přímo u DinoParku není vstup pro veřejnost ani parkoviště, je 
tedy nutné jít přes Zoo Park. Nastupujeme do DinoExpresu, vyjíždí-
me a asi za deset minut jsme tam.

DinoPark
Hned u vstupu jsem si při otevření brány připomněl svůj oblíbený 
film Jurský park. Z pověrčivosti sobě vlastní a plný očekávání jsem 
vystoupil z DinoExpresu pravou nohou. Popisování všeho, co jsme 
viděli, by mi zabralo jednu velmi dlouhou slohovou práci. Takže! 
Modely, některé i pohybující se a vydávající zvuky, jsou impozantní. 
Stegosaurus, Brachiosaurus, Diplodokus, Triceratops, nechybí ani 
můj favorit, vyceněný Tyrannosaurus. Do toho naprosto skvělé 4D 
Kino, které navíc od letoška nabízí návštěvníkům více míst. Hlavně 
děti budou chtít vyzkoušet unikátní lanovou dráhu DinoBike. Díky 
této atrakci mohou shlédnout na DinoPark z ptačí perspektivy. Pro-
jížďka nad hlavami dinosaurů ve výšce až 11 metrů pro ně bude be-
zesporu nezapomenutelným zážitkem. 
Za návštěvu rozhodně stojí i malý pavilon se skutečnými artefakty 
z dávných dob od starohor až po dnešek, vaše ratolesti se určitě 
vyřádí i na atrakcích. Podívají se na svět očima právě se vylíhnutého 

KAM NA VÝLET

Co myslíte, jaká je nejčastější otázka rodičů? Vsadím se, že mezi ty nejpoužívanější určitě patří tahle: Co budeme o 
víkendu dělat s dětmi? Vyrazíme na zámek, půjdeme do jeskyní, dáme výšlap na rozhlednu? Určitě zajímavé výlety. 
Na druhou stranu… Nechci být hnidopich, ale za patnáct minut to děti (pravděpodobně) nebude bavit. Tak kam? Co 
třeba do DinoParku, jehož součástí je i Zoo? Jeden takový je kousek od nás ve Vyškově. A určitě se tam nebudete 
nudit Vy ani Vaše děti.

dinosaura ze své skořápky, v paleontologickém hřišti odhalí ukrytou 
kostru pravěkého tvora, užijí si na prolézačkách a houpadlech a na 
závěr si společně s rodiči udělají unikátní fotku do rodinného alba 
ve fotosaurovi.

Zoo Park
Po procházce DinoParkem je potřeba si dát dobrou svačinku. Po-
kud si něco nevezmete z domu, určitě nemusíte být smutní, z bo-
haté nabídky několika stánků si  určitě vyberete. Následuje cesta 
zpět k Zoo Parku. Vstupenka do DinoParku obsahuje v sobě i vstup 
do Zoo, takže proč toho nevyužít. V Zoo mají více než 450 zvířat. 
Největším lákadlem je bezesporu Babiččin statek, kde se projdete 
přímo mezi zvířaty, která si můžete i pohladit.
DinoPark a Zoo Park Vyškov jsou otevřené od června do září denně 
od 9 do 18 hodin, v říjnu o víkendech a o svátcích. Dospělí zaplatí za 
lístek 290 korun, děti od 3 do 15 let a studenti 190 korun, děti do 3 let 
jdou zdarma. Moje doporučení na závěr. Vyrazte do Vyškova, stojí to 
rozhodně za to a nebudete se nudit ani Vy, ani Vaše děti.  
    PAVEL ŠMERDA



MONIKA ABSOLONOVÁ:
NEJVĚTŠÍ RADOST MI DĚLAJÍ MOJI KLUCI

FOTO: Lenka Hatašová
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ně se budu věnovat hlavně svým dětem. Letos se kvůli rekonstrukci 
nedostaneme na naši chalupu, ale věřím, že příští léto si už užijeme 
tam. Baví mě dlouhé letní večery a přijde mi hezké, ať už jsem doma 
s klukama, nebo mohu někde řádit na jevišti. 

Při čem si nejvíce odpočinete, co Vás nabíjí energií?
Nejvíce si odpočinu, když můžu pořádně spát. To už se mi bohužel 
mnoho let nepodařilo. Když mám volno sama pro sebe, můžu jít na 
masáž, mohu se potkat s kamarády nebo jít na dobré jídlo, to mi udělá 
radost. Nejraději ale volný čas trávím s klukama. Už se dostali do věku, 
kdy jsou schopní se koukat se mnou doma na film. Moc rádi chodíme 
do kina, tak se těším, že za tři čtyři roky spolu půjdeme třeba na nějaký 
hezký film pro dospělé.

Kdysi jste řekla: „Já nikdy nebyla upnutá na kariéru. To, že zpívám, je 
v podstatě důsledek neúspěšných vztahů.“ Dovedete si představit, 
že byste žila bez diváků v divadle, fanoušků na koncertech?
Ano, tohle všechno jsem kdysi řekla, ale teď už si to představit neumím. 
Pochopitelně jsem chtěla zpívat, byl to můj dětský sen. Ale nikdy to na 
začátku úplně nevypadalo, že bych měla před sebou nějakou velkou 
kariéru, nebo se mi mělo nějak extrémně dařit. Když to vezmu zpět-
ně, nemůžu si stěžovat. Jsem moc ráda, že se mi dařilo, že se mi daří, 
mám možnost spolupracovat se skvělými lidmi a to je pro mě nejpod-
statnější. Teď už si neumím představit, že bych nedělala to, co dělám. 
Jsem strašně ráda za reakce diváků v divadle, na koncertech nebo při 
jakékoliv jiné příležitosti. I na Instagramu. Mám štěstí, že lidé, kteří mě 
sledují, mají mě rádi, jsou laskaví a tolerantní. Za to jsem vděčná.

Těšíme se na Vaše vystoupení na oslavách výročí obce Bořitov. Co si 
pro nás připravíte?
Do Bořitova se těším moc. Připravím si písně, které mám ráda  
a které mají rádi diváci. Měla jsem štěstí, že jsem hrála hlavní role ve 
spoustě skvělých muzikálů, takže určitě zazní hity z muzikálů, kde 
jsem účinkovala, ale určitě i nějaká překvapení. A protože jsem snad 
jediná zpěvačka, která není neznámá, ale nemá žádný svůj hit, přes-
tože jsem se snažila, tak vlastních písní nebude tolik. Budu se snažit 
vybrat písničky, aby to diváky bavilo a užili si to.  PAVEL ŠMERDA

VIP

Moniko, jak se máte a co je u Vás nového?
Mám se dobře. Nového naštěstí není nic, za což jsem životu nesmírně 
vděčná. U mě totiž ty změny nutně nemusí vést k lepšímu.

Prozraďte, co Vám udělalo v poslední době největší radost?
Největší radost mi pochopitelně dělají moji synové Tadeáš s  Matou-
šem. I když mě občas zlobí, jsou moc fajn a jsem na ně hrdá. 

Moderujete, zpíváte, hrajete, staráte se o děti… Jak to všechno zvlá-
dáte?
Zvládám, snažím se. Mám velké štěstí, že mi pomáhá moje máma  
a s  manažerem plánujeme věci tak, aby se osobní život co nejlépe 
skloubil s  prací.  Asi nejnáročnější je v  tomto směru období Vánoc. 
Hodně pracuji od poloviny listopadu, ale pak se to snažím klukům vy-
nahradit od Vánoc dál, kdy jsme spolu.

Jaké máte pracovní plány na letošní rok?
Letošní rok vypadá dobře, čekají mě samé hezké věci. Hraji v divadle 
Studio DVA v muzikálu Funny Girl, v Lovcích bobrů, což je činohra od 
Patrika Hartla, a s Filipem Blažkem v Duetech. To jsou moje divadelní 
radosti. Pak mám koncerty, kde jezdím z Boom Bandem pod vedením 
Jiřího Dvořáka, s Ondrou Hájkem děláme recitály, které mají podtitul 
Bez řečí, což v  mém případě není pravda. Pak jsou výjimečné akce, 
jako jsou letos Královny popu na Karlštejně, na které se moc těším, 
protože se opět sejdu s kolegyněmi, které mám ráda. S Jirkou Dvo-
řákem, s Ilonou Csákovou a Bárou Basikovou, což jsou moje milé ob-
líbené zpěvačky a hlavně kamarádky, chystáme překvapení. Kdyby to 
vyšlo, tak by to bylo skvělé. Pak začnu dávat dohromady desku, na kte-
rou se těším a dlouho jsem ji odkládala. A pak mám nabídku na jedno 
krásné představení, ale to jsou všechno věci, které se začnou tvořit 
letos a dodělají se příští rok. Jsem na to zvědavá a doufám, že to vyjde.

Jedna věc je práce, druhá volný čas, rodina. Blíží se léto. Jaká je pro 
Vás představa ideálního prožití tohoto období?
Léto mám moc ráda. Ideální je takové, aby bylo co nejvíce prožité 
v České republice, s co nejlepším počasím. V létě mě pracovně čeká 
Noc na Karlštejně, Lovci bobrů, Duety, pár koncertů, ale pochopitel-

Skvělá zpěvačka, herečka, ale také moderátorka. Monika Absolonová bude v sobotu 17. června jedním z hlavních 
hostů oslav 850. výročí od první písemné zmínky o obci Bořitov. 

Kontakt

Kongresy, školení, firemní akce
Oslavy a svatby
Večírky, eventy
Teambuildingové akce
Golfové turnaje
Hotel, wellness, restaurace

KONFERENČNÍ
PROSTORY

DOPROVODNÉ 
AKTIVITY

Golf resort Kaskáda Brno

Využijte atraktivní a originální
prostředí golfového resortu 
pro školení, semináře, firemní 
i soukromé akce, svatby a večírky.

MÍSTO PRO VAŠI
FIREMNÍ AKCI 

Sál s prosklenou celou jednou
stěnou a kapacitou 120 míst
umožňuje rozdělení na čtyři
samostatné školící místnosti. 
V letních měsících lze sál
propojit s venkovní terasou 
a užít si tak výhled na golfové
hřiště.

Golf resort Kaskáda Brno
 Na Golfu 1772, 664 34 Kuřim

www.golfbrno.cz
+420 731 530 679, info@golfbrno.cz

KONGRESOVÝ SÁL 
S TERASOUHOTEL & GOLF



WWW.BORITOV.CZ

PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY O OBCI
Oslavy 850. výročí

BOŘITOV16. - 18. 6. 2023

OBEC BOŘITOV ZVE NA:

OFICIÁLNÍ ZAHÁJENÍ OSLAV 

SOUSEDSKÉ POSEZENÍ S CIMBÁLOVOU MUZIKOU MAJERÁN

PROGRAM PRO DĚTI - HÝBÁNKY Z ČT DÉČKO, SKÁKACÍ HRAD, MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ

SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ HLAVNÍHO PROGRAMU

VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z MŠ A ZŠ BOŘITOV

VESELÁ TROJKA PAVLA KRŠKY

IMITÁTOR PETR JABLONSKÝ

KAPELA NaLiTo!

MONIKA ABSOLONOVÁ

QUEENSHOW

PROROCK 2

SLAVNOSTNÍ MŠE SVATÁ CELEBROVANÁ EMERITNÍM BISKUPEM BRNĚNSKÝM MONS. VOJTĚCHEM CIKRLEM

ŠKOLNÍ AKADEMIE V SOKOLOVNĚ

10:30    

13:30  

13:45    

14:15    

15:30     

16:30  

18:00   

19:30   

21:30 

SOBOTA 17. 6. 2023  - NÁMĚSTÍ U VÁCLAVA

PÁTEK 16. 6. 2023 - ORELSKO-FARNÍ DVŮR
 18:00   

19:00   

MODERUJE: IVA KUBÁNKOVÁ

10:00     

17:00

NEDĚLE 18. 6. 2023  - KOSTEL SV. JIŘÍ

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V ZŠ A MŠ  S TEMATICKOU 
VÝSTAVOU FOTOGRAFIÍ A PRACÍ DĚTÍ  (9:00-12:00)
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Město čepelek. Tímto přízviskem se může pyšnit Jevíčko. Historie výroby kvalitních holicích a průmyslo-
vých žiletek tam má více než sedmdesátiletou tradici. I na ni chce upozornit stálá výstava v nově opraveném  
KD Astra. Více prozradil jednatel firmy Czech Blades Milan Máša. 

V JEVÍČKU CHYSTAJÍ ZAJÍMAVOU 
VÝSTAVU O HISTORII ČEPELEK

Jak vznikl nápad zrealizovat expozici če-
pelek v Jevíčku?
S myšlenkou na vznik trvalé výstavy o če-
pelkách si pohráváme už několik let. Če-
pelky přece k Jevíčku neodmyslitelně patří  
a stále ještě si spousta (ne-li většina) Če-
chů spojí město právě s výrobou holicích 
břitů. V minulosti jsme při různých pří-
ležitostech organizovali dočasné výsta-
vy, potenciál nám, představitelům města  
i muzea, připadal daleko větší. Největším 
otazníkem bylo tedy spíš umístění, které by 
bylo dostatečně reprezentativní, ale přitom 
přístupné široké veřejnosti. Toto se vyřešilo 
s rozsáhlou rekonstrukcí kulturního domu 
ASTRA v Jevíčku a nabídkou od radnice 
města. Je to tak trochu i symbol těsné spo-
lupráce a vzájemné podpory mezi oběma 
subjekty.

Prozraďte, co všechno tam návštěvníci 
uvidí?
Výstava nemá ambice – i s ohledem na 
omezený prostor – postihnout detailně 
veškeré historické detaily. Zaměření je 
jednoznačně na historii výroby holicích če-
pelek a jiných holicích „nástrojů“ v areálu 
dnešního závodu Czech Blades, přestože  
v minulosti se tam po vzoru „lití koulí v době 
války vs. písmenek v době míru“ vyráběly  
i zapalovače, autosoučástky či travní žač-
ky. Část výstavy bude trochu vzdělávací: 
graficky provedenou časovou osou před-
stavíme historické milníky továrny na če-
pelky. Doplníme ji i interaktivním prvkem, 
aby si zájemci mohli vybrat ke zhlédnutí 
restaurované historické i novější videozá-
znamy vykreslující realitu výroby v jednot-
livých zásadních obdobích. Bude možné 

zhlédnout i reálné příklady současných  
i historických produktů, společně s výbě-
rem těch nejatraktivnějších historických 
obalů. Nebude chybět ani promítání reklam 
– černobílých i barevných. Obrazové zázna-
my jsou nejen poučné, ale i zábavné a ně-
které z dnešního pohledu až neuvěřitelné... 
Každopádně ze všech dýchá historie, tradi-
ce a hrdost na dosažené úspěchy.

Určitě nebudou chybět ani nějaké unikáty.

Unikátů se najde hned několik a na některé 
(byť v podobě jejich replik) si budou moci 
návštěvníci doslova sáhnout, jiné si pro-
hlédnout. Jako například dekret ministra 
průmyslu z roku 1950, na jehož základě byla 
firma DIU Jevíčko jako národní podnik vy-
tvořena sloučením konfiskovaného majet-
ku a technologií několika větších i menších 
firem v tehdejším Československu, které 
se výrobou holicích čepelek do té doby 
profesionálně zabývaly. Ve výstavních vit-
rínách a na panelech naleznou návštěvníci 
fyzické ukázky dochovaných historických 
obalů, z nichž některé jsou velmi barev-
né, jiné přísně technické, anebo dokonce  
s ideologickým nábojem.

Kde se expozice nachází a kdy bude možné 
ji navštívit?
Výstava se nachází v předsálí kulturního 
domu ASTRA v Jevíčku v Kostelní ulici. Její 
vernisáž, přístupná široké veřejnosti, je plá-
novaná na podvečer 22. června. Režim běž-
né přístupnosti ještě ladíme s představiteli 
města, ale principiálně to bude při jakékoliv 
veřejné akci pořádané v kulturním domě 
ASTRA, případně i po individuální dohodě  
v Turistickém informačním centru v Jevíč-
ku, které se nachází v budově Městského 
úřadu Jevíčko na Palackého náměstí 1. In-
formační centrum má otevřeno v pracovní 
dny vždy od 7 do 16 hodin a v sobotu od 9 do 
13 hodin.  PAVEL ŠMERDA

Historie   
výroby čepelek

1950
založen národní podnik DIU Praha, 
sídlo později převedeno do Jevíčka; 
výroba uhlíkatých čepelek pod 
více než 100 různých značek; 
nejznámějšími se stávají TIGER, 
TATRA, SOKOL, LUXOR a ASTRA

1993
privatizace státního podniku DIU 
převážně bývalými manažery, 
vznik firmy ASTRA s.r.o., která se 
později transformuje na akciovou 
společnost

2005
převzetí výrobního závodu 
a technologie uhlíkatých 
čepelek firmou Czech blades 
s.r.o.; pokračování a postupné 
navyšování objemu výroby

1967
zavedena technologie výroby 
nerezových čepelek pod názvem 
ASTRA Superior licencovaná 
britskou firmou Perma Sharp Ltd. 
(tzv. Wilkinson technologie s ostřím 
zušlechtěným Teflonem)

1973
výroba čepelek ASTRA Keramik

1985
výroba dvoubřitého holicího 
strojku ASTRA II Platinum; 
technologie nakoupena přes 
podnik zahraničního obchodu 
Strojimport; následována výrobou 
exportního strojku ASTRA Pilote

1992
výroba jednobřitého holicího 
strojku pro muže ASTRA 1  
následovaná holicím strojkem 
ASTRA Lady pro ženy

2004
Gillette ukončuje výrobu 
doubřitých nerezových čepelek 
a jednorázových holítek 
v Jevíčku; část technologie 
je přesunuta do Ruska, část 
zničena, na místě zůstává 
pouze původní technologie 
výroby uhlíkatých čepelek

2006
zahájení výroby jednobřitých 
průmyslových čepelek 
a postupné rozšiřování 
sortimentu 

2019
obnovení výroby dvoubřitých 
nerezových čepelek, dosažení 
výrobního výkonu pro 2, resp. 
3 směnný provoz 

2023
další technologické rozšiřování 
kapacity výroby průmyslových 
čepelek

1996
firma Gillette získává 100% podíl 
v ASTRA a.s.; ukončení výroby 
speciálních čepelek a nožíků

1969
výroba holicích 
strojků ASTRA 
501 a 901

1974
zahájena výroba čepelek 
s pokoveným ostřím 
ASTRA Platinum a tzv. 
lancet pro hygienický 
kapkový odběr krve

1989
sametová revoluce v Československu; 
celková výroba čepelek 
s 800 zaměstnanci dosáhla 
1 miliardy ks, které se vyvezly do 
53 zemí prostřednictvím podniku 
zahraničního obchodu Pragoexport

1997
výroba holicích systémů 
ASTRA Flex, čepelek 
Gillette, Polsilver,  
Nacet, Minora, 7 o´clock, 
Permasharp a Permatik

2012
historicky největší vyrobené 
množství uhlíkatých čepelek 
za rok – více než 1 miliarda

2020
začátek globální 
pandemie Covid-19, 
která trvala téměř 
2 roky

Výroba čepelek v někdejším Československu sahá do 
20. a 30.  let 20.  století. Menší provozovny byly roz-
troušeny po celé zemi. Výnosem tehdejšího ministra 
průmyslu vznikl k  1.  1.  1950 národní podnik DIU, vy-
tvořený sloučením v  roce 1948 konfiskovaných sou-
kromých podniků DIU Horní Slavkov, ESKU Kundrati-
ce, MAKA Praha, POLO Ruzyně, RIVO Opava a několika 
dalších, menších.

Současný výrobní areál společnosti Czech Blades s.r.o. 
nesl v  průběhu času různé názvy: mj. Sandrik, Ko-
vopol, DIU, ASTRA nebo Gillette. Podnik byl od svého 
založení v roce 1950 nejznámějším výrobcem holicích 
čepelek v někdejším „socialistickém bloku”. Obchod-
ní známky TIGER, TATRA, SOKOL, LUXOR a zejména 
ASTRA se staly v řadě afrických, jihoamerických nebo 
asijských zemí pojmem. Do více než 100 zemí byly vy-
vážený prostřednictvím podniku zahraničního obcho-
du Pragoexport. Značkové portfolio bylo velmi pest-
ré: od poetických názvů (Tosca, Mefisto, Del Monte, 

Doctor Blade, Vítěz, Pozdrav z  Mělníka) přes tech-
ničtější (MAKA Elektro, Feromet) až po politicky an-
gažovaná označení (Armáda, Venceremos pro Kubu, 
Buchanan pro volební kampaň v Jižní Americe atd.).

Sortiment v  historii tvořily nejen původně uhlíkaté, 
později nerezové dvojbřité čepelky či jednorázová ho-
lítka, ale průběžně, když doba a odbyt nepřály jejich 
výrobě, opouštěly brány národního podniku i zapalo-
vače, automobilové součástky nebo sekačky na trávu.

Dějiny výroby čepelek v Jevíčku šly ruku v ruce s dě-
jinami naší země i světa: národní podnik se střídavý-
mi úspěchy působil v lidově demokratické a rozvojové 
části zeměkoule; v 90.  létech 20. století byl privati-
zovaný podnik pohlcen nadnárodní korporací Gillette, 
aby se po této krátké, leč významné epizodě opsal 
kruh a vlastnictví firmy se vrátilo do českých rukou 
pod jménem Czech Blades s.r.o.

Historie výroby prvních čepelek se začala psát v roce 1771, kdy Francouz Perrei zhotovil první skutečně bezpečnou 
holicí čepelku. Rozmach ve výrobě holicích čepelek započal po roce 1912, kdy Američan King C. Gillette u apelač-
ního soudu přihlásil studii „O umění, jak vyrábět holicí ocel“, čímž poskytl první oficiální dokumentaci k novému 
průmyslovému odvětví. Jeho jméno dalo světu rovněž generické označení holicích čepelek, nazývaných často po 
celém světě jako „žiletky“.
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TIP NA VÝLET

KAM VYRAZIT NA VÝLET? 
CO TŘEBA DO VILY STIASSNI

Vila Stiassni byla postavena podle návrhu architekta Ernsta Wiesnera v roce 1929 pro brněnského textilního to-
várníka Alfreda Stiassného a jeho ženu Hermine. Nachází se v rezidenční Masarykově čtvrti, kde v meziválečné 
době vznikla řada významných realizací moderní architektury. Za komunistického režimu byl dům v rozlehlé zahra-
dě využíván jako vládní vila, nyní je pod správou Národního památkového ústavu v Brně. Po dokončení rekonstrukce  
v prosinci 2014 byl objekt i s přilehlým parkem zpřístupněn veřejnosti. Jeho součástí je také badatelské zázemí 
Metodického centra moderní architektury.

osud. Začala sloužit jako luxusní hotel pro významné státní návštěvy. 
Tou první byl prezident Edvard Beneš, který ve vile nocoval již  
v květnu 1945. Po něm následoval zástup dalších prominentů.
Od roku 2009 je vila ve správě Národního památkového ústavu, který 
zahájil její kompletní obnovu. Jako výjimečná památka moderní 
architektury byla vila zpřístupněna veřejnosti na sklonku roku 2014. 

ZAHRADA 
Zahrada o celkové rozloze 32 174 m2 je jednou z největších brněnských 
soukromých parcel. Kromě své příznivé jihozápadní polohy disponuje 
i nádhernými pohledy do okolní kopcovité krajiny. Zahrada vznikla 
zároveň se stavbou vily. Její součástí byl i dům vrchního zahradníka, 
stáje pro koně, byt řidiče, vytápěné skleníky či plavecký bazén  
a tenisový kurt. 
Zahradní kompozice prezentuje jeden z příkladů možného ztvárnění 

HISTORIE A SOUČASNOST
Vilu si nechal pro svoji rodinu postavit brněnský textilní továrník 
Alfred Stiassni. Společně s manželkou Hermine oslovili jednoho  
z nejlepších brněnských meziválečných architektů Ernsta Wiesnera, 
který v letech 1927–1929 stavbu realizoval. Ačkoliv zvenčí vila zcela 
odpovídá puristickému stylu architekta, uvnitř si rodina prosadila 
prvorepublikový luxus, ve kterém nechybí reprezentativní salonky  
s bohatým dřevěným obložením, mramorovými krby, štuky  
a vybavené historizujícím nábytkem. Součástí je také rozlehlá terasa 
a lodžie, která se otevírá do více než tříhektarové zahrady, obklopující 
vilu ze všech stran. Rodina si tak mohla dopřát dostatek soukromí  
i sportovního vyžití. V zahradě tak stále najdeme funkční tenisový 
kurt či bazén.
Devět let po nastěhování musela židovská rodina uprchnout před 
nastupujícím nacismem. Po druhé světové válce postihl vilu zcela jiný 
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vilových prvorepublikových zahrad. Objevují se zde prvky volné 
krajinářské úpravy s formálními kompozičními prvky. Vila je pak 
rozrůzněna architektonickými prvky, kterými její architekt Ernst 
Wiesner podpořil vzájemnou spojitost domu s budoucí zahradou 
a okolní krajinou. Zároveň stanovil základní kompoziční schéma 
zahrady, kdy ji můžeme rozdělit na jižní a severní část. Část jižní, pod 
vilou, byla vytvořena jako soukromý prostor. Hlavní roli hrají květinové 
záhony, porosty keřů a stromů s průhledy na architekturu domu. 
Kompozice severní, spíše užitková, částí naopak využívá výhledů do 
okolní krajiny.

OSOBNOSTI
Zajímavých osobností se za její historii ve vile vystřídalo hodně.  
A to i díky tomu, že za minulého režimu fungovala jako vládní vila  
a KNV v  ní hostil své, především pak politické návštěvy. Do vily tak 
zavítali téměř všichni českoslovenští prezidenti, domácí i zahraniční 
ministři, premiéři mnoha zemí, velvyslanci, ale také umělci, známí 
sportovci nebo podle slov pamětníků i kubánský prezident a premiér 
Fidel Castro. 

FILMY A SERIÁLY
Vila Stiassni se stala oblíbeným místem pro filmaře. V minulosti se 
tam natáčely například oblíbené filmy Lída Baarová a Skleněný pokoj, 
seriály Bohéma a Četníci z Luhačovic a další.

CAFÉ ERNST
Café Ernst je poctou architektovi Ernstu Wiesnerovi a připomínkou 
legendární prvorepublikové kavárny Esplanade. Myšlenku vily 
Stiassni pochopíte nejlépe u šálku kávy a dortu nebo se sklenkou 
vína na terase. Svět vzdálený od městského ruchu, obklopený zelení, 
s vlastním kurtem a bazénem. Místo pro obchodní jednání nebo 
společenská setkání.  
„Inspirovali jsme se v dobových receptech a naše dezerty vycházejí 
z oblíbených zákusků éry první republiky. Pracujeme s plodinami, 
které se u rodiny Stiassni pěstovaly. Kávu jsme vybrali brazilskou 
Arabiku s polotmavým pražením – nepobouří konzervativní kávičkáře 
ani progresivní hledače acidity a ovocných tónů. I koncept kavárny 
je skrze svou jednoduchost a přímost naší osobní poctou osobnosti 
Ernsta Wiesnera.“  PAVEL ŠMERDA
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SPOLEČNĚ POMÁHÁME POHYBEM
Společnost Eden Europe je součástí Marmon Holdings, Inc., kterou vlastní společnost Berkshire Hathaway Inc. 
Globální asociace Marmon zahrnuje více než sto společností, ve kterých zaměstnává více než 28 tisíc zaměstnanců. 
Díky silnému finančnímu zázemí jedné ze světově největších společností se zaměřením na dodávky pro retail je 
společnost Eden schopna zajistit stabilitu, dosah a komplexní zdroje pro potřeby retailového obchodu. Nabízí 
standardní i zakázková řešení, ať už v designu prodejen, regálů na míru, merchandisingu, shop-in-shop, POP či 
digitálních řešeních.

Sport, práce a charita – spojujeme zdánlivě odlišné věci. Díky 
sportu si vyčistíme hlavu, zlepšíme kondici, šetříme životní pro-
středí, motivujeme se k  lepším výkonům, navzájem si fandíme,  
a hlavně podporujeme charitu. A jak? 
Vytvořili jsme E-fit, což je velmi zjednodušeně řečeno tabulka, do 
které zapisujeme všechny své sportovní aktivity. Každý měsíc se 
pak vyhodnocuje zvlášť. Sčítáme spálené kalorie, kilometry a čas, 
který jsme těmto aktivitám věnovali. Vše jsme si okořenili malou 
soutěží, kde nejde o vítězství jednotlivců, ale o podporu charity. 
Vítězný tým totiž podpoří vybranou místní charitu vyšší částkou 
než ten, který skončí na druhém místě. Můžeme říct, že soupeříme 
jako tým Eden Europe proti Eden UK, ale to je s velkou nadsázkou. 
Spíš jsme si navzájem motivací. Za Eden Europe jsme se rozhodli 
podpořit Oblastní charitu Blansko reprezentovanou panem Pavlem 
Peroutem. Jelikož se nám v  posledních měsících daří, chtěli jsme 
zabrat ještě víc, a proto byl květen vyhlášen měsícem sportu aneb 
společně pomáháme pohybem. Jako tým jsme se zúčastnili Bosko-
vických běhů, postavili štafety na jedovnický VolšoHEC RUN a celý 
měsíc jsme jezdili do práce na kole.

Boskovické běhy 1. 5. 2023
Bezpochyby nejnáročnější výzva. Velmi kvalitně obsazený závod 
nejen běžci z  Boskovicka. Krásná dvanáctikilometrová trasa, kte-
rá spojuje město s přírodou. Dvě velká stoupání prověřila síly snad  
každého účastníka. Tři občerstvovací stanice s  vodou, iontovými 
nápoji a dvě vodní brány, které byly vzhledem k teplému počasí víta-
nou vzpruhou. Postavit se na start tohoto dnes již prestižního závo-
du vyžaduje dobrou kondici a taky slušnou dávku odvahy. Naštěstí 
máme kolegy, kteří disponují jedním, či druhým, nebo rovnou obo-
jím, a tak vznikl tým EDEN Challenge. Byl to náš první závod, takže 
nám šlo hlavně o účast a o prověření našich sil. To ale neznamená, 
že bychom se jen kochali krásným výhledem. Užili jsme si to a byli 
hrdí, že jsme do závodu šli i přes menší či větší zdravotní indispozice.  
A do našeho E-fitu jsme nasbírali první společné kilometry. 

Do práce na kole 05/2023
Eden se už třetím rokem účastní akce „Do práce na kole“. Jejím cí-
lem je vyměnit auto a další dopravní prostředky za kolo a tak snížit 
vlastní uhlíkovou stopu. I když tato akce původně vznikla spíše pro 
firmy, které sídlí ve velkých městech, dává smysl i nám. Řada z nás 
totiž do Adamova dojíždí autem či vlakem, ale jakmile se oteplí a vy-
koukne sluníčko, oblékáme cyklistické dresy a nasedáme na kola. 
Díky tomu, že je nás ve firmě hodně zapálených cyklistů, pořídili 
jsme si i dresy s logem Edenu. Jsme tak na cestách snadno roze-
znatelní…

V čem vidíme největší přínos této akce? 
Agáta B., Accountant: „Už dlouho jsem přemýšlela nad tím, že bych 
využívala kolo jako dopravní prostředek, ale pořád jsem se nemohla 
rozhoupat a tohle byl pro mě ten správný impuls. Navíc jsme v týmu  
a vzájemně se hecujeme. A to, že kolo jezdí na špeky, a ne na PHM 
jako auto, je jen třešinka na dortu.“

Co je nejtěžší a nejhezčí na jízdě na kole?
Agáta B., Accountant: „Nejtěžší je v 6 ráno při teplotě třeba + 2 stup-
ně Celsia vyjet. A nejhezčí? Člověk si ráno protáhne tělo a odpoledne 
cestou z práce nádherně vyčistí hlavu. A ty endorfiny! Od doby, co 
takhle jezdím, dělám ježdění do práce na kole reklamu.“

Petra D., Chief Accountant: „Nejtěžší je jízda do kopce. Přijde mi, že 
se snad nedá ani natrénovat. Pokaždé je to velká dřina. Ale na druhou 
stranu mám po zdolání každého kopce skvělý pocit, že jsem to zvlád-
la. Při jízdě na kole se ráda kochám přírodou. Mám ráda, jak zjara vše 
kvete, ptáci zpívají, a nejen při cestě do/z práce si krásně pročistím 
hlavu.“

A co bylo nejtěžší? 
Marcela V., Sales support GER: „Nenechat se strhnout davem ostat-
ních běžců a držet si vlastní tempo.“
Zbyněk Husák, CEO: „Rozhodnout se po 9 letech (a také 9 kilech na-
víc) opět se aktivně účastnit a běžet.“ 

PR
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VolšoHEC RUN 20. 5. 2023: 
„Pojď se hecnout a oběhnout rybník
Olšovec v Jedovnicích“

V těchto aktivitách chceme i nadále pokračovat a vytvořit tak další 
tradici. Rádi mezi sebou uvítáme nové kolegy, ať už to budou aktivní 
sportovci, nebo zapálení fanoušci. Ale ani jedno z toho není podmín-
kou. Dobrý tým je různorodý a v tom je jeho síla. Nabídku volných míst 
v Adamově najdete na našich stránkách www.eden-retail.com.

Štafetový půlmaraton pro dobrou věc, který letos podpořil Jiříka, 
Adrianku, Anežku, Barunku a Jiříčka. Jsou to děti, které nemě-
ly v životě tolik štěstí jako my ostatní… Tady jsme prostě nemohli 
chybět. Dle sloganu akce jsme se „hecli“ a poskládali tři čtyřčlenné 
štafety. Někteří z nás dokonce poprvé nazuli běžecké boty a běželi 
svůj první běžecký závod jen proto, že šlo o dobrou věc. Vždyť jde 
v  podstatě jen o krátkou, zhruba pětikilometrovou rovinku kolem 
rybníka, to zvládne každý... nebo ne?

Co nás napadne jako první, když se řekne VolšoHEC RUN? 
Zdeněk K., Planning & Shift Leader: „Dobrá věc, sranda, dobrá par-
ta.“

Šárka Č., Logistic Planner: „MEGAHEC se vším všudy!!!.... jak před 
závodem, tak během něho…))). Jedna velká sranda, která během zá-
vodu zas tak velká nebyla …. ), ale stálo to za to…).“

Eva K., Material Buyer: „V první řadě náš nečekaně sestavený tým 
lidí, kteří normálně neběhají, běh pro dobrou věc, dobrá závodní at-
mosféra a řepkové pole .“

PR
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Pane starosto, na čem momentálně pracujete v Kuřimi?
Momentálně především finišujeme s rekonstrukcí autobusového ná-
draží. Všechny hlavní práce jsou již hotovy, dodavatelská firma teď 
dokončuje všechno vybavení. Výsledkem stavby za více než 100 mili-
onů, z čehož 73 milionů korun pokryje dotace, bude nové zastřešené 
autobusové nádraží s pěti nástupišti, moderním informačním systé-
mem, kamerovým zabezpečením, ale také nové P+R parkoviště pro 
45 vozidel a zázemí pro cyklisty s toaletami, sprchou, převlékárnou, 
přebalovacím pultem, cykloboxy na úschovu kol, servisním místem 
a myčkou kol. Součástí stavby je i retenční a akumulační nádrž na 
zadržení dešťových vod a jejich další využití pro zavlažování nádraž-
ního parku. Připravenu máme i rekonstrukci nádražního parku, vy-
soutěžili jsme dodavatele a práce by měly začít ještě v květnu. Třeš-
ničkou na dortu by měl být protiletecký kryt z druhé světové války, 
který jsme odkryli a našli vchod. Ten bychom chtěli následně upravit 
a zpřístupnit veřejnosti. Jinak pokračují i další rozsahem menší in-
vestice, například výsadba zeleně na nově rekonstruované části uli-
ce Legionářské a Blanenské, park nad sídlištěm Díly atd. V nejbližší 
době zahájíme rekonstrukci komunikace mezi náměstím Osvobození 
a ulicí Na Zahrádkách včetně stavby nových parkovacích míst nebo 
rekonstrukce povrchu komunikací v části ulice Zahradní a Štefániko-

Kuřim se neustále vylepšuje. Toho si všimne každý, kdo tímto městem, které leží téměř na předměstí Brna, 
projíždí, nebo tam zavítá. Podle starosty Draga Sukalovského tam mají i do budoucna velké plány. Více prozradil 
v následujícím rozhovoru.

DRAGO SUKALOVSKÝ:
V KUŘIMI MÁME STÁLE 
VELKÉ PLÁNY

va. Na spadnutí je rekonstrukce vzduchotechniky ve wellness centru 
s výstavbou mokrého baru a částečnou rekonstrukcí gastroprovozu.  
Bylo by toho více, ovšem pojďme radši k další otázce. 

Dobrá. Jaké máte další plány? Co byste rád ve městě ještě zlepšil, 
udělal? 
Plánů je hodně a intenzivně pracujeme na tom, aby se změnily v rea-
litu. Soutěžíme zhotovitele rekonstrukce sítí na Podlesí. Její součás-
tí je i rekonstrukce komunikací a stavba parkovacích míst. Čekáme 
na výsledek naší žádosti o dotaci na rekonstrukci části městského 
stadionu. Pokud uspějeme, ještě v  letošním roce bychom zača-
li s  pracemi. Vznikla by zde nová, čtyři sta metrů dlouhá tartanová 
dráha, všechny lehkoatletické sektory, nově by byl položen trávník na 
fotbalovém hřišti. Součástí stavby je i osvětlení, odvodnění včetně 
akumulace dešťové vody nebo nové hřiště s  umělým povrchem ve-
dle sportovní haly. Finišujeme přípravu dostavby nového pavilonu ZŠ 
Jungmannova o dvě patra s novými odbornými učebnami, u kterého 
počítáme se spolufinancováním z dotačního programu ITI Brněnské 
aglomerace. Dokončujeme i další větší projekty, například nadstavbu 
nad Klubem seniorů se zázemím pro sociální služby či projekt prv-
ní etapy rekonstrukce zámeckého parku. V pokročilé fázi je projekt 
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rekonstrukce nám. Osvobození, který bychom chtěli začít realizovat 
v příštím roce. Začínáme jednat s Českou spořitelnou o společném 
projektu nájemního bydlení. Chystáme řadu opatření v tzv. modroze-
lené infrastruktuře ke snížení energetické náročnosti města a zmír-
nění následků oteplujícího se klimatu, například solární elektrárny 
na střechách městských objektů, zelené střechy, prvky pro zadržení 
vody v  krajině a protierozní opatření. Připravujeme projekt úpravy 
kuřimských kopců Horka a Záruba na lesopark. I zde by toho bylo da-
leko více. 

Je něco, co Vás dlouhodobě trápí, ale zatím se s tím nepodařilo nic 
udělat?
Jednoznačně dopravní situace ve městě a dále ve směru na Brno,  
a to jak od Tišnova, tak od Lipůvky. To ovšem není naší věcí, kompe-
tenčně to jde především za Ředitelstvím silnic a dálnic a ani by ne-
bylo v našich finančních možnostech mnohamiliardové investice ufi-
nancovat. Paradoxně není příčinou stále větších problémů doprava 
vnitroměstská či Kuřimanů do Brna a zpět. Ta je v posledních letech 
víceméně konstantní. Co výrazně za posledních deset, dvanáct let 
narostlo, je doprava tranzitní. Například od Tišnova o nějakých čtyři 
tisíce vozidel denně. Je to dáno rozsáhlou výstavbou na Tišnovsku, 
kde většina nových obyvatel dojíždí denně do Brna.

Rýsuje se něco, co tuto oblast zlepší? Obchvat, křižovatka se silnicí 
I/43?
Po dlouhých letech čekání na zázrak a naší dlouholeté snaze dopravu 
alespoň částečně zlepšit postupuje do finální fáze projekt dvou mi-
moúrovňových křižovatek na svitavské silnici u Podlesí a Prefy, jehož 
investorem je Ředitelství silnic a dálnic. Zároveň vznikne nový příjezd 
do Kuřimi od Podlesí, který by měl alespoň částečně odlehčit přetíže-
né ulici Tyršově. Finišuje projekt pro společné územní a stavební říze-
ní s tím, že pokud nevznikne nějaký větší problém, mohla by v příštím 
roce začít stavba. Tyto křižovatky problém přetížení svitavské silnice 
a denních kolon nevyřeší, ovšem situaci zlepší. Výraznější zlepšení by 
mělo přijít se stavbou třetí mimoúrovňové křižovatky pod Lipůvkou, 
ke které by mohl přibýt „malý“ obchvat Lipůvky ve směru od Nuzířova. 
K realizaci by mohlo dojít kolem roku 2027. 
Z dlouhého spánku se začíná probouzet i další „Šípková Růženka“ do-
pravních staveb – silnice I/73, dříve D43 a ještě před tím R43. Aktua-
lizace zásad územního rozvoje stanovila trasu přibližně v historické 
stopě s  jižním obchvatem Kuřimi. Investor, tedy Ředitelství silnic  
a dálnic, dokončuje technicko-ekonomickou studii upřesňující tra-
su či křižovatky. Byť jde o silnici první třídy, bude v  celé délce ve 
čtyřpruhu s  mimoúrovňovými křižovatkami. Po schválení studie by 
měla příprava pokračovat řízením EIA atd. Optimistický předpoklad 
ŘSD je zahájení stavby v úseku Sebranice – Kuřim – D1 v roce 2030 
s dokončením v roce 2034. Stále však nad námi visí Damoklův meč 
neukončených soudních sporů ve věci trasy I/73. Takže uvidíme.

Chápu, že řešení dopravy není jednoduché, zvlášť, když se dnes 
k  této oblasti vyjadřuje „téměř kdokoliv“. Pojďme tedy k  něčemu 
příjemnějšímu. Co Vám udělalo v poslední době radost?
Je toho hodně. Třeba skvěle fungující Klub seniorů. Nebo to, že se po 
dlouhé době covidových restrikcí naplno rozjely kulturní akce pořá-
dané naším společenským centrem, úspěchy kuřimských sportovců 
v  mnoha sportech a kategoriích, výborná kuřimská ZUŠka, obě ku-
řimské základní školy aj. Radost mi udělal i velmi vydařený městský 
ples, který jsme připravili po dlouhých sedmi letech pauzy, způsobe-
né rekonstrukcí kulturního domu a následně covidovými restrikcemi. 
Radost mám i z dobře fungující nové radniční koalice, která vznikla 
po loňských komunálních volbách. Musím nové koaliční partnery po-
chválit za pracovitost i konstruktivní přístup, navíc se zdá, že si celá 
rada města sedla i lidsky, což se vždy nepovede, a je to také velmi 
důležité. 

V posledních letech vyrostl vedle wellness krásný sportovní areál. 
Jaké máte další plány v této části města?
O některých plánech jsem již mluvil. Ale je jich více. Fotbalisté po-
třebují nové hřiště s umělou trávou. Nyní zvažujeme, zda je v našich 
silách postavit ho včetně podzemního parkoviště pod hřištěm, neboť 
stávající ústřední parkoviště přestává stačit a do budoucna budou 
potřeba další místa. Jednáme také s  investorem zimního stadionu  
o prodeji dalších pozemků v  sousedství, které jsou ve vlastnictví 
města. Nejprve by zde vzniklo otevřené kluziště, později druhá krytá 

ledová plocha. Ožívá projekt hotelu mezi wellness centrem a fotba-
lovým hřištěm, který získal nového investora v podobě developerské 
společnosti specializující se právě na stavbu hotelů v menších měs-
tech. V počáteční fázi je i plán na další rozvoj wellness centra a sau-
nový svět, zájem je i o přístavbu bazénu pro kuřimský plavecký oddíl, 
který je rovněž v posledních letech velmi úspěšný v mládežnických 
kategoriích. Hledáme také partnery pro stavbu tenisové haly nebo 
i jiných sportovišť. A do budoucna počítáme i s  druhou městskou 
sportovní halou, neboť jedna evidentně kapacitně nestačí. Na rekon-
strukci čeká také tribuna fotbalového stadionu, jejíž hlediště je již 
dlouhé roky mimo provoz. A to jsem určitě na něco zapomněl. 

Vaše přání Kuřimi do dalších let?
Kuřimi přeji, ať vzkvétá, Kuřimanům a Kuřimankám, ať jsou v Kuřimi 
spokojení a šťastní. 
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SVĚT
Objevte pivní

s Pivobodem!

www.pivobod.cz
Nakupujte přímo od pivovarů

NA PRVNÍ NÁKUP NA PIVOBOD.CZ

KUPÓN 15% SLEVA

FACE15
18 +

PROGRAM:

SDH
LYSICE
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LYSICE
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Více informací o akci na: www.sdhlysice.cz, FB: sdhlysice

slaví
KOUPALIŠTĚ

LYSICE

PROGRAM:

KOUPALIŠTĚ
LYSICE

Moderátor a DJ: 

Libor Červínek

Partneři akce

Městys Lysice

od 13:00od 13:00

 

Římskokatolická farnost Lysice a Obec Drnovice 
Vás srdečně zvou na koncert kapely 

KDY: v pátek 28.7.2023 v 18:30 

KDE: v Drnovicích na molech 

VSTUPNÉ: dobrovolné 
Dobrovolné vstupné bude rovným dílem rozděleno mezi organizaci 

Mary's Meals a Nadační fond dětské onkologie Krtek. 



ZAUJALO NÁS

DŮM PŘÍRODY MORAVSKÉHO KRASU
ZVE NA AKCE I ZAJÍMAVOU EXPOZICI
Chcete se dozvědět, jak vznikl Moravský kras? Navštívit území plné historie, krápníků a netopýrů? Pak pro vás 
máme skvělý tip! Dům přírody Moravského krasu. Moderní návštěvnické středisko, které se nachází v samém 
srdci Moravského krasu na Skalním mlýně – východisku pro návštěvu Punkevních jeskyní a světoznámé pro-
pasti Macocha.

Dům přírody Moravského krasu je součástí návštěvnických středisek 
ve zvláště chráněných územích napříč celou republikou. „Co u nás 
najdete? Interaktivní vnější i vnitřní expozicí včetně kina s 3D filmem. 
V naší expozici se může aktivně zapojit do procesu poznávání a objevo-
vání každý bez ohledu na věk. Pro školy a organizované skupiny máme 
připravenou nabídku více než dvaceti výukových programů,“ říká ředi-
telka Domu Tereza Tesařová.
Největším lákadlem pro rodiny s dětmi je dětská herna. V ní nalez-
nou prolézací jeskyni se skluzavkou, houpačku nebo 3D krápníkové 
puzzle. V  samotné expozici pak patří mezi oblíbené prvky všechny 
dotykové obrazovky a interaktivní exponáty, s kterými se dá hýbat. 
„Součástí Domu přírody je i prodejna regionálních produktů. V našem 
obchůdku najdeme jen produkty od místních výrobců nebo zboží, kte-
ré má regionální značku. Návštěvníci si mohou koupit ponožky, trička  
s originálním potiskem nebo voňavá mýdla. Dále máme odznáčky ptá-
ků od České společnosti ornitologické. Koupí tohoto odznáčku přispějí 
návštěvníci na ochranu ptáků v České republice. Dále nám místní geo-
log dodává na prodej vyleštěné vápence, které sbírá na polích nebo  
v lomech. A na zbytek zboží se budou muset návštěvníci přijít podívat,“ 
láká k návštěvě Tereza Tesařová.
I na letošní rok si v  Domě přírody Moravského krasu připravili řadu 
zajímavých akcí. Ještě do 30. června probíhá výstava leteckých fo-

tografií Miloše Machka a Tomáše Buriana Na křídlech do Moravské-
ho krasu, na kterou naváže v červnu výstava dětských prací ze Dne 
Země. O prázdninách se tam uskuteční tradiční a velmi oblíbené 
příměstské tábory, v  srpnu regionální jarmark, v  říjnu akce pro ro-
diny Pohádkový les, v  listopadu předadventní jarmark a v  prosin-
ci pak akce s názvem S čerty jsou žerty. Více informací najdete na  
www.dumprirody.cz/moravsky-kras/.  PAVEL ŠMERDA





KSMB

14.10.2023
9:00 - 16:00 h

BLANSKO
DĚLNICKÝ DŮM

občerstvení zajištěno / vstup zdarma

24.10.2023
od 19:00 h

BLANSKO
DĚLNICKÝ DŮM

předprodej vstupenek na

AKUSTICKÉ TURNÉ
VSTUPENKY
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Soutěž Matějova pekařství a časopisu MyFace

1. Ve kterých městech našeho regionu najdeme prodejny 
Matějova pekařství? 
a) Letovice a Boskovice 
b) Boskovice a Blansko 
c) Blansko a Letovice

2. Mák, který využívá pro svoje výrobky Matějovo pekařství, 
se pěstuje v...? 
a) Alpách 
b) Jeseníkách 
c) Moravském krasu

3. Časopis MyFace vznikl v roce? 
a) 1985 
b) 2005 
c) 2015

Správné odpovědi pište na e-mail: smerd@my-face.cz do 
30. 6. Ze správných odpovědí vylosujeme výherce, kteří zís-
kají poukazy do Matějova pekařství a volné vstupenky na za-
jímavé akce v regionu.

Léta zkušeností v každém soustu
Na tom, co jíme, nám opravdu záleží, proto jdeme u každé recep-
tury do detailu. Řešíme množství cukru a soli, kontrolujeme lepek 
v mouce i tuk v tvarohu. Propojujeme tradiční pekařské postupy, 
které jsou časově náročnější, ale dovolují nám nedělat kompromi-
sy v kvalitě ani chuti. Díky novým technologiím si z naší prodejny 
odnesete chléb ještě teplý.
Nebylo by dobrého pečiva bez kvalitních surovin. Proto víme, 
odkud a od koho k nám vše doputovalo – a vězte, že z daleka to 
nebylo. Naše pastviny, sady a pole jsou opravdovým bohatstvím, 
se kterým se snažíme naložit co nejlépe.
Sladkosti s rodokmenem
Recepty našich babiček jsou vzácným dědictvím. Sesbírali jsme 
je z ručně psaných kuchařek našich rodin, které se předávají z ge-
nerace na generaci. Uspořádali jsme sladkou ochutnávku těchto 
pokladů, ty nejlepší náš technolog upravil pro pekárenskou výro-
bu a vy je teď můžete ochutnat. Nadýchané, vláčné a voňavé až 
na váš stůl!

MORAVSKÉ BOHATSTVÍ A TRADICE 
VYPEČENÉ DOKŘUPAVA
Matějovo pekařství jsme založili na tradičních pe-
kařských postupech a zkušenostech několika gene-
rací. Oprášili jsme rodinné recepty našich babiček  
a prababiček, vyzpovídali staré pekařské mistry a do 
těsta zamíchali kus z polí a farem Moravy.
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Paní ředitelko, na co se letos můžeme těšit v rámci Kultur-
ního léta v Kuřimi?
Kuřimské kulturní léto začne 30. června, kdy se na zámku  
uskuteční dětská párty jako odměna za zvládnutí školního 
roku a předznamenání blížících se prázdnin. V červenci vy-
stoupí skvělý bavič a muzikant Jiří Krhut, folková skupina 
Žamboši a na závěr měsíce to rozjedou Tata Bojs. V srpnu se 
uskuteční koncert Beaty Hlavenkové a Malina Brothers, pod 
širým nebem zahraje příbramské divadlo představení Limo-
nádový Joe.  Pro děti plánujeme dětská divadýlka v parku za 
kulturním domem. A nezapomněli jsme ani na seniory. Kaž-
doročně pro ně připravujeme příměstský tábor, letos v  ná-
mořnickém duchu. Chybět nebude ani letní kino, promítání 
se konají v červenci i srpnu. 

Nějaké novinky, které jste si pro návštěvníky připravili?
Novinkou tohoto léta jsou tančírny před kulturním domem. 
Oblíbení manželé Rosypkovi budou vyučovat taneční lekce 
salsy. Další skvělou zprávou je, že 8. ročník Folk Metal Festu 
se tento rok přesouvá do Kuřimi. Navíc letos budeme letní 
kino promítat na netradičních místech. Už jsme vyzkoušeli 
promítání tematického filmu na fotbalovém hřišti a chystá-
me se vyzkoušet i jiná místa v Kuřimi.

Kde si lidé mohou pořídit vstupenky?

Koncerty, divadelní představení, letní kino a mnoho dalšího čeká o letních prázdninách Kuřim. Více o programu 
tradičního Kulturního léta prozradila v našem rozhovoru ředitelka Společenského a kulturního centra Kuřim 
Kateřina Rovná.

KUŘIM ČEKÁ BOHATÉ 
KULTURNÍ LÉTO

Koupit vstupenky na akce v Kuřimi je možné již nyní, buď pří-
mo na pokladně kulturního domu v otevírací době, nebo rychle  
a pohodlně z domova online na webových stránkách www.
kulturakurim.cz.

Kultura ve venkovních prostorách, navíc v zámeckém pro-
středí má svoje kouzlo. Souhlasíte?
Ano, je to tak, akce na nádvoří zámku jsou skutečně neza-
pomenutelným zážitkem. V letních večerech si užít skvělou 
hudbu či film, ochutnat osvěžující drinky a trávit čas s přáteli, 
to je ideální recept na krásné léto. Navíc po nedávné reno-
vaci je zámek ještě více okouzlující a je oblíbený nejen mezi 
návštěvníky, ale také mezi umělci.

Kuřim je kulturní město i mimo letní měsíce. Co jste si pro 
nás připravili ve druhé polovině roku?
Na konci léta spustíme prodej abonentek na podzimní se-
zonu s divadelními představeními a koncerty vážné hudby. 
Kromě toho plánujeme na podzim farmářské a řemeslné trhy 
a tradiční Medový den s trhem a doprovodným programem. 
Další zajímavou akcí bude již pátý kuřimský SWAP, který 
umožní účastníkům vyměnit si věci, které už nepotřebují, za 
nové kousky. Já osobně se nejvíc těším na koncert Marie Ro-
ttrové, divadelní představení The Naked Truth a vystoupení 
uměleckého souboru Ondráš.  PAVEL ŠMERDA

KULTURA
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Plán akcí 2023

Květen 27. 5. Muzejní noc 
27. 5. Skrytá krása kamenů

Červen 3. 6. Skrytá krása kamenů
10. 6. Botanická procházka: 

Vývěry Punkvy

Květen – srpen Výstava dětských prací
Galerie v přírodě

Srpen 12. 8. Regionální jarmark

Září 16. 9 . Noc pro netopýry

Říjen 14. 10. Pohádkový les – akce pro rodiny

Listopad 25. 11. Předadventní jarmark

Prosinec 1. 12. S čerty jsou žerty

ŠAMOTKA VELKÉ OPATOVICE
A DINASKA SVITAVY

PŘIVÍTÁ DO SVÉHO TÝMU

NABÍZÍME: 
• práci ve stabilní nadnárodní společnosti
• nástup dle dohody
•

VOLEJTE:

VelkéOpatovice ➧  516493306,725777909 ➧DanaKrejčířová
email: Dana.Krejcirova@pd-group.com

Svitavy ➧ 461 579 140, 602 485 836 ➧ Renata Šindelková
email: Renata.Sindelkova@pd-group.com

Nádražní 218, 679 63 Velké Opatovice
www.pd-refractories.cz

 • PRACOVNÍKY DO VÝROBY
 • PRACOVNÍKA TECHNICKÉ PŘÍPRAVY VÝROBY
 • PRACOVNÍKA VÝZKUMU A VÝVOJE
 • SAMOSTATNÉHO INVESTIČNÍHO TECHNIKA
 • ELEKTROMECHANIKA-SLABOPROUD
 • ELEKTRIKÁŘE
 • SEŘIZOVAČE HYDRAULICKÝCH LISŮ
 • PRACOVNÍKY STROJNÍ ÚDRŽBY
 • PRACOVNÍKY NA MONTÁŽ FOREM

firemní benefity
(26 dnů dovolené, příplatky nad rámec ZP-noční 17%, 
odpolední 12%, víkend 15% z průměru, příspěvek na stravování, 
stravenkový paušál, rozsáhlý sociální program)



NAVŠTÍVILI JSME

Starosta obce Suchý Jakub Hlubinka se v  rozhovoru 
pro MyFace rozpovídal, co je v malebné vesnici upro-
střed přírody Drahanské vrchoviny nového. Aktuální 
je hlavně stavba kanalizace, která je společným pro-
jektem se sousední obcí Žďárná. I přes vysoké nákla-
dy, které jsou významným zásahem do rozpočtu obce, 
má zastupitelstvo další plány a hlavně chuť do dalšího 
zlepšování života jejich obyvatel. 

Pane starosto, co je na Suchém nového? Slyšel jsem, že se tam teď 
dějí velké věci. 
No, je pravda, že je to u nás v posledních měsících dost divoké. Po le-
tech příprav se nám daří realizovat náročné investiční akce, které na 
sebe postupně navazují. Letos v březnu jsme od zhotovitele přebrali 
novou hasičskou zbrojnici včetně nové parkovací plochy a terénních 
úprav okolí celkově za 24 milionů korun. Nyní se pracuje na kompletním 
odkanalizování obce včetně rozsáhlé chatové oblasti. Tento projekt re-
alizujeme společně se sousední obcí Žďárnou. Náklady na kanalizaci  
a čističku, která bude umístěna právě ve Žďárné, se pohybují okolo 250 
milionů korun. Z těch menších věcí, co se letos dokončily, zmíním např. 
rekonstrukci veřejných toalet v rekreační oblasti a rekonstrukci chatky 
v kempu. V tomto případě jsme proinvestovali asi jeden a půl milionu. 
Stejně jako v minulých letech jsme tedy všechny finance, co jsme v se-
zoně na rekreaci vydělali, vrátili zpět ve formě investic. 

Ještě se vrátím k Vaší první odpovědi. Jak práce na čistírně odpad-
ních vod pokračuje a kdy bude hotovo?
Zhotovitel má na vybudování kanalizace a čistírny asi dva roky od 
předání díla, které proběhlo koncem října minulého roku. V  září 
2024 bychom tedy měli stříhat pásku. Oproti plánu jsme asi v  mě-
síčním skluzu, který se nyní zhotovitel snaží dohnat. Pracuje se 

tedy i o sobotách. Osobně tlačím na to, abychom z  nastavené-
ho harmonogramu moc neuhýbali, protože po kanalizaci bu-
dou následovat další práce, které jsou termínově domluveny.  

Jaké máte v obci další plány?
Ambice máme samozřejmě vysoké a já doufám, že se nám bude dařit 
tak jako doposud. Krok po kroku se snažíme rekonstruovat naši infra-
strukturu. Domluveno a zajištěno je financování na obnovu distribuční 
sítě elektrické energie, a to jak vedení nízkého napětí, tak vysokého na-
pětí, včetně pěti nových trafostanic. Nově bude distribuční síť komplet-
ně v zemi a z obce zmizí veškeré sloupy nadzemního vedení. Realizace 
by měla začít po předání kanalizace někdy koncem roku 2024. Součas-
ně se také připravuje projektová dokumentace na opravu komunikací  
a chodníků. Dále máme už několik let nachystaný projekt na rekon-
strukci kulturního domu, nicméně se nám nedaří sehnat dostatek fi-
nančních prostředků. Práce je před námi hodně, nicméně už teď na-
rážíme trochu na problém s financemi. Možná budeme muset některé 
projekty rozložit v delším časovém horizontu. 

Před námi je letní sezona. Je u vás v kempu něco nového a museli 
jste kvůli zdražování zvýšit ceny ubytování? 
Ano, letos jsme museli po třech letech zvedat ceny našich ubytovacích 
služeb v průměru asi o dvacet procent. 

O prázdninách se u vás bude znovu konat hudební festival Vesuf. Na 
koho se můžeme těšit?
Jsem moc rád, že je pořád energie pokračovat v tomto již tradičním 
hudebním festivalu. Nutno říct, že se může uskutečnit díky nadšeným 
pořadatelům a lidem, kteří jsou ochotni dorovnat ztrátu, kterou s se-
bou tato akce nese. Nejedná se totiž o výdělečný projekt. Program se 
stále připravuje, ale mám informace, že vystoupí skupiny Buty, Čecho-
mor a Kreyson. Osobně se moc těším na pivko, přijďte se podívat také. 

JAKUB DOSEDLA

JAKUB HLUBINKA:
PRÁCE JE PŘED NÁMI HODNĚ, 
MUSÍME SI ALE POZORNĚ
HLÍDAT CASH FLOW
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Velkými změnami prošly v závěru roku bikerky Eliška a Anna Hanákovy. „Po sloučení dvou pražských klubů, kde 
holky působily, jsme se rozhodli jít vlastní cestou. Měli jsme i nabídky ze zahraničí, ale holky by musely ukončit 
školu a to pro nás bylo neakceptovatelné. Proto jsme si vytvořili vlastní tým Hanák Sisters pod vedením trené-
ra Lukáše Průchy,“ vysvětluje tatínek obou závodnic Antonín Hanák.

Eliška Hanáková tak už v novém dresu v lednu obhájila mistrovský 
titul v  cyklokrosu mezi juniorkami, poté absolvovala tři světové 
poháry a mistrovství světa, kde dojížděla většinou okolo desátého 
místa. „Spokojenost je tak napůl. Bylo to asi maximum, co bylo v tu 
chvíli možné,“ prozradila Eliška. Jak doplnil její tatínek, skloubit 
školu a sport na vrcholové úrovni je velmi složité. Sestra Anička 
skončila ještě v prosinci na republikovém šampionátu mezi kadet-
kami sedmá, v  Českém poháru obsadila v  celkovém pořadí páté 
místo.

Biková sezona
Eliška velmi brzy přeskočila z cyklokrosového kola na biky a už na 
přelomu února a března odjela na čtrnáct dnů do Řecka, kde si vy-
jela důležité body do žebříčku UCI (Mezinárodní cyklistická unie). 
„Body jsou důležité pro postavení na startu. Nechtěli jsme, aby 
startovala z osmdesáté pozice. Teď se Eliška posunula do druhé, 
v žebříčku UCI jí patří momentálně patnácté místo,“ doplnil Anto-
nín Hanák. 
Po závodech v  Řecku následovalo společné týmové soustředění 
ve Španělsku a následně Hanákovy naskočily „rovnýma nohama“ 
do Českého poháru. „Zatím máme za sebou tři závody. Když ne-
počítám úvodní v  Kutné Hoře, kde to byla doslova a do písmene 
bahenní lázeň, tak na druhém podniku v Městě Touškov jsem byla 

první, v Zadově jsem skončila třetí,“ prozradila Eliška. Anička ob-
sadila mezi kadetkami páté a třetí místo. 
Mezitím se rozjel i Český pohár na silnici. „Je výhoda, že se  jez-
dí převážně na Moravě. V Jevíčku jsem byla šestá, v Náměšti nad 
Oslavou sedmá a v Kyjově třetí,“ uvedla Anna Hanáková.
Eliška si z domácích tratí „odskočila“ na závody juniorské světové 
série do Německa (4. místo) a do Rakouska (20. místo po defektu), 
na nedávném závodu Světového poháru v Novém Městě na Moravě 
skončila čtrnáctá. „Už i v  juniorské kategorii se nebývale zvyšuje 
konkurence. Přijíždějí holky z  Kanady, Ameriky, Nového Zélandu  
a závody mají vysokou kvalitu a prestiž,“ upozornila Eliška.

Další plány
Tu letos z  vrcholů sezony čeká vedle dalších závodů Světového 
poháru mistrovství Evropy v  Portugalsku a světový šampionát 
v Glasgow. „Každá trať je individuální a světová i evropská špička 
je obrovsky vyrovnaná. Každopádně bych se ráda umístila v  TOP 
desítce, možná i osmičce. Do toho chci vyhrát domácí šampionát  
i Český pohár a vyzkoušet mistrovství republiky na silnici, kde bych 
si ráda vyjela nominaci na mistrovství světa,“ svěřila se Eliška.  
O trochu skromnější cíle má její mladší sestra Anička, ale i ona by 
se ráda umístila na republice v bajcích i na silnici do třetího místa. 
Obě holky čeká na podzim náročný přechod do vyšších kategorií - 
Aničku mezi juniorky a Elišku do kategorie U23. „Bude to obrovský 
rozdíl. Jezdit budeme s mnohem staršími soupeřkami. Počítáme 
s tím, že to bude náročné, ale budeme trpělivé a věřím, že se bude-
me neustále zlepšovat a posouvat vpřed,“ shodly se obě s tím, že by 
rády touto cestou poděkovaly všem svým sponzorům a trenérům.  

PAVEL ŠMERDA

Více na www.hanaksisters.cz 
a na jejich Instagramovém profilu.

@ani.hanakova  @elihanakova

HANÁKOVY MAJÍ VELKÉ CÍLE

SPORT



Ochutnávat se dá všemi smysly. Zavítejte do Třebíče, města památek 
UNESCO a kultury.  Pro letošní rok je pro vás připraveno pestré menu. 
Každý si vybere podle své chuti. Poznejte památky zapsané na prestiž-
ním seznamu UNESCO, které obdivuje celý svět.  

OCHUTNEJTE TŘEBÍČ  
A PŘIVOŇTE SI K HISTORII

Židovská čtvrť plná zážitků
Nechte se vtáhnout do atmosféry židovské 
čtvrti v Třebíči se všemi jejími tradicemi  
a ochutnejte židovské cukroví, nebo si zatan-
cujte typické židovské tance. 
Oživené židovské město je kulturně-historic-
ká slavnost, která se letos koná od 14. do 16. 
července. Za návštěvu rozhodně stojí Zadní 
synagoga z roku 1669 s interiérovou barokní 
výmalbou. Liturgické texty a barevné květi-
nové motivy ji řadí k vůbec nejkrásnějším na 
Moravě. V synagoze se seznámíte s příběhy 
místní židovské komunity a díky velkému mo-

delu židovského města se proletíte časem. 
Chcete-li nahlédnout pod pokličku života ži-
dovské rodiny v meziválečném období, nevá-
hejte vstoupit do židovské kuchyně a ložnice 
a navštivte Dům Seligmanna Bauera. 
Za návštěvu stojí Pamětní síň Antonína Kali-
ny a expozice Děti Antonína Kaliny. Dozvíte 
se o „třebíčském Wintonovi“, který zachránil 
v  koncentračním táboře více než devět set 
mladých, převážně židovských chlapců a ni-
kdy o tom nikomu neřekl. Nedílnou součástí 
expozice je Strom života, unikátní umělecká 
kovářská a pasířská práce, jehož lístky nesou 

vytepaná jména Kalinou zachráněných dětí. 
Krásnou procházkou se dostanete na židov-
ský hřbitov, který patří k největším a nejlépe 
zachovaným židovským hřbitovům v České 
republice.

Historie, která bude bavit i děti 
Bazilika sv. Prokopa, která se nachází v are-
álu zámku, vás jistě ohromí. K nejcennějším 
prvkům baziliky patří nástěnné malby v opat-
ské kapli a románská rozeta s původní de-
setidílnou kamennou kružbou. Výjimečná je  
i krypta, jejíž klenbu podpírá padesát sloupů. 
Bazilika vám nabídne i další prohlídkovou tra-
su, která vás zavede ke královskému nástroji 
– chrámovým varhanám. Chybět nebudou 
ani poslechové ukázky základních rejstříků 
a zvuková ukázka. V  zámeckém areálu se 
nachází interaktivní expozice Cesty časem, 
která bude bavit především děti. Vyzkouší si 
stará řemesla a hlavně – na vše si zde mohou 
sáhnout a prozkoumat.
Památky UNESCO propojuje v Třebíči nauč-
ná stezka Po stopách opatů a rabínů, odha-
lující příběhy ze života obou náboženských 
komunit po staletí žijících ve městě v těsném 
sousedství.

Třebíč z ptačí perspektivy
Nabízíme vám hned tři možnosti. Vyšlápnout 
si můžete na městskou věž s jedním z nej-
větších ciferníků v Evropě. Jeho průměr je  
5,5 metru a velká ručička měří 234 cm. Je 
odtud krásný výhled na Karlovo náměstí a 
zámecký areál. Jedinečný výhled na město 
poskytuje vodárenská věž u Kostelíčku. V 
neposlední řadě se vydejte na procházku na 
Pekelný kopec, kde bude vaším cílem roz-
hledna. 
Okořeňte si svůj volný čas zážitky, poznáním 
a skvělou gastronomií. Navštivte a ochutnej-
te Třebíč! www.visittrebic.eu

FOTO: Martin Dlouhý

FOTO: Martin Kotrba

FOTO: Petr Ondříček
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 V íce  na  d rmax .cz /dermo- tyden

TÝDEN pro Vaši zdravou krásuDERMO TÝDEN

12.–18. 6.
2023

Pečlivě čtěte příbalovou informaci. Léčivý přípravek k vnitřnímu užití. Obsahuje ibuprofen.
Minimální prodejní cena za posledních 30 dní 129 Kč.

• k léčbě bolesti hlavy, zubů,  
migrény nebo menstruačních bolestí 

• ve formě měkkých tobolek pro rychlý účinek

• pro dospělé a dospívající od 12 let (s tělesnou hmotností vyšší než 40 kg)

Ibuprofen  
Dr.Max 400 mg
30 měkkých tobolek

Běžná cena 129 Kč

89  Kč

-40 Kč
s Kartou výhod

• zklidňující pěna  
s D-panthenolem vhodná  
pro péči o pokožku po slunění

• D-panthenol hydratuje a regeneruje 
podrážděnou pokožku

Dr. Max 
Panthenol 
10% spray 
150 ml 

Kosmetický přípravek.
Minimální prodejní cena za posledních 30 dní 179 Kč. Běžná cena 179 Kč

129  Kč

-50 Kč
s Kartou výhod

Nabídka platí pro držitele Karty výhod Dr.Max v kamenných lékárnách Dr.Max od 1. do 30. 6. 2023 nebo do vyprodání zásob. Výhodné nabídky také na e-shopu www.drmax.cz.

• Boskovice – Rovná 2460/4   po–ne  8.00–20.00

• Blansko –  Na Řadech 2360/3 (Kaufland)   po–ne  8.00–20.00

 – Seifertova 1683/6a   po–pá  7.00–17.00    so–ne  zavřeno

Boskovice-05-2023-210x148mm.indd   1 15/05/2023   11:03

Pořiďte si svůj vysněný vůz v akční nabídce, se kterou to určitě klapne. 
Model Škoda Kamiq nyní pořídíte již za 4 444 Kč měsíčně s předplaceným 
servisem a prodlouženou zárukou na 5 let zdarma. Nabídka platí  
při financování Chytře se Škoda Financial Services. Pro více informací 
navštivte naši autorizovanou prodejnu, nebo nás kontaktujte online  
či telefonicky. 

Vzorový příklad úvěru na vůz Škoda Kamiq Ambition 1,0 TSI 70 kW v ceně 509 500 Kč, 
při financování se Škoda Financial Services v ceně 509 500 Kč, splátka předem  
203 800 Kč (40 %), výše úvěru 305 700 Kč, poplatky za uzavření a vedení smlouvy  
0 Kč, celkové platby za úvěr 376 936 Kč, celkové platby za úvěr vč. pojištění 417 112 Kč, 
RPSN vč. pojištění 11,272 %, délka úvěru 48 měsíců, poslední nerovnoměrná splátka  
203 800 Kč, měsíční splátka úvěru 3 607 Kč, měsíční splátka úvěru vč. pojištění  
4 444 Kč, úroková sazba p. a. 6,90 %. Součástí finanční služby je pojištění od Allianz 
pojišťovny, které je kalkulováno ve variantě „pojištění bez garance pojistného“,  
tzn. že se cena pojištění bude vždy k výročí smlouvy měnit podle aktuálních sazeb 
pojistného. Zahrnuté pojištění obsahuje havarijní pojištění, povinné ručení  
(10% spoluúčast) s uznáním bonusů za bezeškodní průběh dosavadních pojištění  
(60 měsíců) a pojištění skla (limit plnění 10 000 Kč). Další parametry jsou: max. věk  
klienta 50 let a běžné použití vozu. Tato indikativní nabídka není nabídkou  
ve smyslu § 1732 zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku, a jejím přijetím 
nevzniká mezi společností ŠkoFIN s.r.o. a druhou stranou závazkový vztah.

Ilustrativní foto

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 vozu 
Škoda Kamiq: 5,5 – 6,3 l/100 km; 120 – 144 g/km

Již od
4 444 Kč  měsíčně

Škoda Kamiq
Teď to klapne!

Váš autorizovaný prodejce vozů Škoda:
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